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In cinstea celui de al 2-lea Congres al partidului
Realizări de seamă ale oamenilor muncii

din fabrici și de pe ogoare

Cît mai multe arături

In uzine șl pe ogoare, tn minele de cărbuni, ori institutele știin
țifice, fiecare om al muncii vede, în succesele dobîndite, înfăptuirea 
politicii partidului nostru, care ne călăuzește pas cu pas în lupta 
pentru construirea socialismului la noi în țară. De aceea, în aceste 
zile, în întîmpinarea celui de al 2-lea Congres al partidului, cei ce 
muncesc își sporesc eforturile dornici să întîmpine acest eveniment 
de seamă prin noi și noi realizări.

----------------------------------------------- ---- ---------------------------------------

In fiecare zi, din fiecare colț al țării, vești Îmbucurătoare vor
besc despre îndeplinirea angajamentelor luate în cinstea celui de al 
2-lea Congres al partidului, despre munca încordată pentru îndepli
nirea angajamentelor. Sînt vești care exprimă dragostea și încrede
rea poporului nostru în partid, dorința lui vie de a cinsti prin fapte 
deosebite cel de al 2-lea Congres.

Răsfoind scrisorile oamenilor muncii

Paralel cu recoltarea culturilor 
tîrzii, oamenii muncii de pe ogoare 
pregătesc de pe acum condițiile 
pentru o recoltă bogată In anul ce 
vine.

Importanța deosebită pe care ară
turile adînci de toamnă o au în 
sporirea producției agricole, este 
dovedită de rezultatele obținute de 
cei care au efectuat această lu
crare la timp și în condițiile 
cerute de agrotehnică. Astfel, prin 
executarea arăturilor adinei în 
toamna trecută — alături de cele
lalte măsuri agrotehnice — întovă
rășirea agricolă din Ulești, regiu
nea Ploești, a obținut 5.700 kg. po
rumb boabe la hectar ; gospodăria 
de stat Broșteni, regiunea Iași, a 
obținut 3.100 kg. floarea soarelui 
la hectar; colectiviștii din satul 
Iam, regiunea Timișoara, au reali
zat 40.000 kg. sfeclă de zahăr la 
hectar, iar țăranul muncitor cu gos
podărie individuală Silaghi Iosif 
din comuna Roșiori, regiunea Ora
dea, a cules peste 27.000 kg. cartofi 
la hectar. In general, producțiile 
obținute în acest an sînt mai mari 
față de cele din anii trecuți, tocmai 
datorită volumului mare de arături 
adînci executate în toamna anului 
trecut.

Ținînd seama de însemnătatea a- 
cestei lucrări care sporește rodnicia 
pămîntului, oamenii muncii de pe 
ogoare au datoria să răspundă cu 
cinste chemării partidului și guver
nului nostru de a executa arături a- 
dînci în această toamnă pe o supra
față de ce| puțin 4.000.000 hectare. 
Belșugul recoltei viitoare va depin
de în mare măsură de realizarea a- 
cestui volum de arături.

Știința agricolă ne învață că spo
rul de recoltă pe care-j aduce exe
cutarea arăturilor adînci este de 
25—40 la sută. Acest spor poate fi 
și mai mare dacă odată cu arătura 
îngropăm și gunoi de grajd. Expe
riențele au dovedit că o tonă de gu
noi putrezit poate aduce la recol
tă un spor de 80—100 kg. porumb 
boabe.

Cum contribuie executarea arătu
rilor adînci la realizarea unei re
colte îmbelșugate ?

Terenurile arate adine din toam
nă au posibilitatea să acumuleze a- 
proape toată apa care provine din 
ploi și topirea zăpezii, pe care o 
rețin multă vreme. Acest lucru fa
vorizează o bună încolțire și crește
re a plantelor care se însămînțează 
în primăvară. In asemenea terenuri, 
plantele vor rodi mai bine deoarece 
rădăcinile lor au condiții prielnice 
de pătrundere în adîncime și late
ral în căutarea hranei și a apei ne
cesare. Totodată, prin executarea a- 
răturii adînci distrugem o bună 
parte din buruieni și diferiții dău
nători ai culturilor agricole. In sfîr
șit, executarea arăturilor adînci în 
toamnă crează posibilitatea efectuă
rii lucrărilor agricole de primăvară 
Ia timpul optim și în mai bune con
diții agrotehnice. Faptul că însă
mînțările din primăvara acestui an 
au decurs totuși mai bine în con
dițiile grele care au existat, se da- 
torește în bună măsură și suprafe
ței mari pe care s-au executat ară
turi din toamnă.

Cu atît mal mult e necesar ca în 
perioada aceasta să se intensifice 
ritmul executări] arăturilor adînci. 
Trebuie spus că suprafețele arate 
pmă acum sînt foarte mici și nu co
respund decît în mică parte posibi
lităților existente în regiunile ță-

rii noastre. In regiuni ca Iași, Ba
cău, Bîrlad, Galați și Constanța, 
volumul de arături adinei executate 
pînă la 17 noiembrie nu reprezintă 
nici un sfert din planurile stabilite. 
In regiunile Galați și Constanța de 
pildă, deși însămînțările s-au sfîrșit 
de mult, totuși s-au executat puține 
arături adinei, în comparație cu su
prafețele ce trebuie lucrate și cu po
sibilitățile existente în aceste re
giuni.

De asemenea, comitetele executi
ve ale sfaturilor populare din 
giuni ca lași, Bacău și Galați știu 
din propria lor experiență cît 
greu s-a lucrat în campania de pri
măvară tocmai datorită procentului 
mic de arături efectuate în toamna 
anului trecut, dar nu iau măsuri ca 
această situație să nu se repete și 
în acest an. Trebuie spus că pe 
țară suprafața pe care s-au 
executat arături adînci în a- 
ceastă perioadă este cu aproape 
400.000 hectare mai mică față de a- 
ceeași perioadă a anului trecut, deși 
anul acesta au existat mai multe 
mijloace mecanizate și condiții mai 
bune de lucru.

Timpul este destul de înaintat și 
vremea devine tot mai puțin favo
rabilă muncilor la cîmp. De 
aceea, este necesar ca comitetele exe. 
cutive ale sfaturilor populare, prin 
organele agricole, să ia măsuri să se 
asigure folosirea din plin a tuturor 
forțelor de lucru existente pentru 
terminarea cu succes a lucrărilor a- 
gricole de toamnă. Acum cînd re
coltările și însămînțările de toamnă 
sînt pe terminate în majoritatea re
giunilor, pentru executarea araturi
lor adînci trebuie folosite alături de 
tractoare și atelajele. Comitetele e- 
xecutiv,e trebuie să sprijine îndea
proape formarea grupelor de intr-a
jutorare, pentru ca toți țăranii să-și 
poată ara terenurile din toamnă. La 
rîndul |or, inginerii și tehnicienii 
agronomi au datoria să arate ță
rănimii muncitoare că neexecutarea 
arăturii de toamnă este în paguba 
lor, că în primăvară această lucra
re se face mai greu fiindcă pămîn- 
tul va fi bătătorit, îmburuienit și 
fără umezeală, ceea ce va face ca 
plantele să sufere, iar producția la 
hectar va fi mai scăzută ; să arate 
colectiviștilor și întovărășiților că 
trebuie să elibereze în cel mai scurt 
timp terenurile de coceni și tulpini 
de floarea-soarelui, pentru ca trac
toarele și atelajele proprii să poată 
intra pe ogoare și executa arături 
adînci.

In realizarea planului de ară
turi adînci, pe cele 4..000.000 hecta
re, un aport însemnat îl pot adu
ce stațiunile de mașini și tractoare. 
Organizîndu-și lucrul în două schim
buri și folosind întreaga capacitate 
de lucru a tractoarelor, S.M.T.-urile 
rămase în urmă, ca cele din regiu
nile Bacău, București, Pitești și 
Hunedoara, au posibilitatea să-și 
realizeze planul iar unele să-l și 
depășească.

Sarcina trasată de partid și gu
vern poate și trebuie să fie îndepli
nită. Pentru aceasta, comitetele 
xecutive ale sfaturilor populare și 
organele agricole au datoria să 
desfășoare în această perioadă de 
timp o muncă susținută în vederea 
mobilizării țăranilor muncitori la e- 
fectuarea arăturilor adînci, lucrare 
agrotehnică ce-i va ajuta să obțină 
roade mai bogate, să contribuie la 
realizarea unei producții agricole 
sporite în anul viitor.
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Nu este vorba de un drum făcut cu 
trenul, avionul sau vreun ait mijloc 
de transport de acest fel, ci de o 
„călătorie" de un fel deosebit. Fo'o- 
sind ca mijloc de transport scrisorile 
corespondenților voluntari să pornim 
la drum pentru a cunoaște o seamă 
de lucrări de folos obștesc a căror 
înfăptuire oamenii muncii au închi
nat-o Congresului partidului.

Cind ai atîtea de văzut nu-i prea 
ușor să te hotărăști cu ce să începi. 
Să ne îndreptăm în primul rînd pașii 
spre regiunea Timișoara. La sosirea 
pe șantierul unde se înalță clădirea 
noului cinematograf din comuna Nă
drag, sîntem întîmpinați de o atmos
feră de muncă însuflețită. Cu fețele 
surîzătoare și îmbujorate, un grup 
numeros de copii își trec din mînă în 
mină cu repeziciune cărămizi. Recu
noaștem în ei pe elevii școlii e'emen- 
tare de 7 ani despre care ne-a scris 
tovarășul Nicolae Novac. Au venit în 
această zi, împreună cu profesorii lor 
să dea o mînă de ajutor la descărca
rea celor șase vagoane de cărămizi 
aduse. Pătrunși de importanța mun
cii lor, ei lucrează alături de cei mari, 
doritori ca frumoasa clădire ce se 
dică în cinstea Congresului 
gata cu o zi mai devreme.

împreună cu tovarășul Andrei 
saru, să vizităm raionul Tg. Ocna. 
Aci întîlnești la tot pasul lucruri 
frumoase înfăptuite în cinstea Con
gresului. Școlile. în curs de construc
ție din satele Slobozia Mielului, Pă- 
trășcani și Temelia, mîndrele cămine 
culturale din Dofteana și Drăgugești, 
înălțate de acum, lucrarea noului că
min cultural din Borzești care se 
apropie de sfîrșit, sînt numai cîteva 
dintre acestea.

Aflîndu-ne în Moldova nu scăpăm 
prilejul de a vizita comuna Codăești 
din regiunea Iași. Tov. Ion Racu ne 
cheamă să vedem unitatea sanitar-
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veterinară model care se ridică acolo. 
Urmărim cu atenție construcțiile 
aproape terminate pentru 'care statul 
a alocat peste jumătate milion lei. 
Dispensarul veterinar propriu zis este 
compus dintr-o sală de consultații, 
farmacie, laborator, cameră depozit 
de medicamente, camera medicului și 
alte dependințe. Ca anexe se află în 
construcție o cameră pentru izolarea 
animalelor cu boli contagioase, un 
șopron, un grajd remiză și un garaj, 
un bloc de locuințe pentru familiști 
și altele.

La recomandarea doctorului Selo 
Glanț să ne abatem și pe la noul sa
natoriu de noapte al întreprinderii 
„11 Iunie" Găvana, din Pitești. Atît 
sanatoriul ultra modern, ca și clu
bul, biblioteca, cabinetul medical, bine 
amenajate și sclipind de curățenie, do
vedesc odată în plus grija și atenția 
cu care e înconjurat omul muncii în 
statul nostru democrat-popular.

Iată-ne acum din nou în regiunea 
București 1 Scrisoarea tov. Vasile 
Velcea, ne duce la noul local de școa
lă din comuna Găujani care e cel mai 
mare din raion. Clădire mare și fru
moasă, cu tot mobilierul nou, această 
școală a fost ridicată prin autoim- 
punere și cu contribuția în muncă a 
cetățenilor. Tot această scrisoare ne 
plimbă și prin comunele Tomulești, 
Toporu și Cacaleți. Zorul care l-au 
dat meșterii, ajutați de țăranii mun
citori, la lucrări'e de finisare a șco
lilor de aci au făcut ca și acestea să 
intre de curînd în folosință.

Am apucat să cunoaștem doar o 
mieă parte din eforturile creatoare 
ale oamenilor muncii. Peste tot însă, 
vom afla aceeași grijă a omului pen
tru a da față nouă și frumoasă locu
rilor, aceeași dorință de a cinsti ma
rea sărbătoare de la 23 decembrie cu 
izbînzi frumoase.

P. IEȘEANU

întrecerea tuneliștilor

BICAZ. — Distanta care desparte 
cele două echipe de mineri de la tu- 
nel-intrare și tunel-ieșire de pe șan
tierul hidrocentralei „V. I. Lenin" de 
la Bicaz scade treptat cu un număr 
însemnat de metri liniari. Minerii din 
echipele conduse de Gavrilă Pașcă și 
Ștefan Roman, luptă pentru a-și res
pecta angajamentul de a executa stră
pungerea tunelului, pînă în preajma 
Congresului partidului. Intre 1 și 10 
noiembrie, 
înaintat 8 
nului, iar 
4

echipa lui Gavrilă Pașcă a 
m.l. peste prevederile pTa- 
echipa lui Ștefan Roman

pe întregul raion a 
proporție de 164 la 
sînt și realizările în 
fondului social și în-

m.l.

Uniune raională 
fruntașă pe regiune

BACAU (de la corespondentul nos
tru). — In înlîmpinarea celui de al 
doilea Congres al partidului, lucrătorii 
cooperativelor de consum din satele 
raionului Bacău au obținut realizări 
deosebite în muncă.. In cel de al trei
lea trimestru al anului, de pildă, pla
nul de achiziții 
fost realizat în 
sută. Importante 
direcția încasării
scrierea de noi membri.

Sezonul recoltării culturilor dc toam
nă a fost din plin folosit de către lu
crătorii cooperației din acest raion. 
Intr-o singură lună a fost realizat pla
nul de achiziții pe întregul trimestru 
în curs. La fasole și floarea soarelui 
depășirile de plan la achiziții se ridică 
Ia sute de procente.

Pentru realizările obținute în desfă
șurarea cu succes a schimbului de 
mărfuri intre oraș și sat, Uniunea Ra
ională a Cooperativelor de Consum 
Bacău a primit steagul de uniune frun
tașă pe regiune.

Noi gospodării
Patria noastră se pregătește pen

tru întîmpinarea unul eveniment de
osebit: deschiderea celui'de al 2-lea 
Congres al Partidului Muncito
resc Romîn. Alături de întregul po
por, oamenii muncii de pe ogoare 
cinstesc și ei acest eveniment cu 
realizări de seamă. Printre acestea 
se numără și succesele obținute în 
ultimul timp în transformarea so
cialistă a agriculturii. Rod al mun
cii politice dusă în rîndul țăranilor 
muncitori de către organele de par
tid și de stat, al convingerii țărani
lor muncitori că munca unită pe tar
lale 
sînt 
live 
iau
Publicăm mai jos cîteva știri des
pre înființarea de noi gospodării co
lective și întovărășiri agricole. 
în regiunea Suceava

mari dă rezultate mai 
numeroasele gospodării 
si întovărășiri agricole, 

fiinfă. în toate coifurile

bune, 
colec- 

care 
(ării.

SUCEAVA (de la corespondentul 
nostru). — Lucrînd mai bine pă- 
mîntul după recomandările tehnici
enilor agronomi, întovărășită din 
Rotopănești, Dolhasca, Giurgești, 
Drăgușeni, Dolhești, raionul Fălti
ceni, au dobîndit anul acesta recolte 
ce întrec cu 6—800 kg. pe cele rea
lizate de țăranii muncitori care își 
lucrau ogorul de unul singur.

Rezultatele acestora au deschis 
ochii multor țărani muncitori cu 
gospodărie individuală care s-au 
hotărît să urmeze și ei această cale. 
Cu puțin timp în urmă în satul 
Hreafca, s-a constituit o întovără
șire agricolă cu o suprafață de 10 
ha., iar recent 17 familii de țărani 
muncitori din Plesești și-au împreu
nat ogoarele pentru a le munci cu 
mijloace mecanizate și după reguli
le agrotehnice.

La adunarea de constituire.

colective și întovărășiri agricole
prezenfi au hotărît ca întovărășirile 
lor să poarte denumirea „Cel de al 
2-lea Ccmgres al partidului". Pînă 
acum în raionul Fălticeni s-au con
stituit 25 întovărășiri agricole cu o 
suprafață de 587,80 ha și care cu
prind 900 familii de țărani munci
tori.

în regiunea Bacău
BACAU (de la corespondentul 

nostru). — In satele regiunii Ba
cău au luat ființă în ultimul timp 
noi întovărășiri agricole. In comuna 
Călugăr a, raionul Bacău, 21 familii 
au constituit întovărășirea agricolă 
„Octombrie roșu". De asemenea, în 
raionul Buhuși, numărul întovără
șirilor a crescut la 25. O nouă în
tovărășire a fost constituită și 
Timpești-Războcni, raionul 
Neamf.

în regiunea Oradea

nul Beiuș, s-a format o gospodărie 
colectivă în care și-au pus pămân
turile și celelalte mijloace de pro
ducție laolaltă un număr de 23 de 
familii. Ca semn al dragostei deose
bite pe care o poartă partidului, 
proaspeții colectiviști au hotărît în 
unanimitate să dea gospodăriei lor 
numele „Cel de al 2-lea Congres 
al P.M.R."

în regiunea Iași

în
Piatra

Organele de partid și de stat din 
regiunea Oradea se străduiesc să 
întîmpine cel de al Il-lea Congres 
al P.M.R. cu noi și însemnate rea
lizări. Printre altele în această pe
rioadă, ele au căutat să intensifice 
munca pentru atragerea țăranilor 
muncitori pe făgașul socialismului. 
Activitatea lor însuflețită a început 
să fie încununată de succes. Zilele 
trecute, în comuna Ginta, din raio-

IAȘI (de la corespondentul nos
tru). „Cel da al 2-lea Congres al 
partidului" — așa se cheamă. înto
vărășirea agricolă din satul Mănăs
tirea, raionul Negrești, care a luat 
flintă zilele trecute. In această în
tovărășire au intrat 30 familii de 
țărani' muncitori, care au pus la un 
loc 24 ha. teren arabil.

O nouă întovărășire a luat fiinfă 
și în satul Munteni din raionul Ro
man. La adunarea de constituire, 
care a avut loc zilele trecute, cele 
65 de familii de întovărășiți au a- 
les în fruntea conducerii pe cel mai 
gospodar dintre ei, comunistul Cons
tantin Stoica.

In regiunea Iași s-au constituit 
în ultimul timp 17 întovărășiri agri
cole, în care au intrat aproape 300 
de familii de țărani muncitori. Ast
fel, în prezent regiunea Iași numă
ră 241 întovărășiri, cu peste 10.200 
familii de țărani muncitori.
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Stația „Narvskaia" a metroului „V. I. Lenin* din Leningrad, pus recent în funcțiune. '

LA FABRICA „ELECTROMAGNETICA

Colectivul întreprinderii „Electromagnetica" din Capitală și-a 
luat angajamentul să îndeplinească pînă la 23 decembrie 1955 planul 
anual de producție al aparatelor de radio Super-Electromagnetica".

In clișeu: comunistul Ionel Costache, de la secția radio, face e 
ultimă verificare a apar-telor. In cinstea celui de al doilea Congres 
al partidului el a realizat o depășire de normă de 165 la sută.

Pregătiri pentru viitoarea
CLUJ. — Gospodă

riile agricole de stat 
din regiunea Cluj, 
care au îndeplinit pri
mele pe regiune pla
nul însămîn{ărilor de 
toamnă, întîmpină cel 
de al 2-lea Congres al 
P.M.R. cu noi succese 
în lupta pentru asigu
rarea unei recolte bo
gate în anul viitor. 
Folosind fiecare oră 
prielnică, tractoriștii 
de la gospodăriile a- 
gricole de stat Luduș, 
Zalău, Bădetni, Teaca 
și altele continuă să

însămînțeze peste plan 
suprafețe însemnate. 
Tractoriștii Valeriu
Cămărășan, Mihai 
Tegla, Gheorghe Bica 
și Ion Văidean de la 
gospodăria agricolă de 
stat Luduș au pregă
tit terenul și au însă- 
mînțat peste plan în 
numai două zile 80 ha 
cu grîu de toamnă din 
soiul Odvoș 241.

Odată cu însămîn- 
țările de toamnă mun
citorii fac pregătiri 
pentru întreținerea

recoltă

a-
o

Ii a

culturilor în timpul 
iernii și pentru însă- 
mînțările de primă
vară. La gospodăria 
agricolă de stat Lu
duș s-au făcut 
răturj adinei pe 
suprafață de 220
și s-a(i transportat pe 
cîmp 1140 tone de în
grășăminte naturale. 
Arături adinei pe mari 
suprafețe au făcut 
tractoriștii din gospo
dăriile agricole de 
stat Bădeni, Gherla, 
Cluj și Coiocna.

(Agerpres)

Crește numărul fruntașilor în producție
ORADEA — între

cerea ce re desfășoară 
in întreprinderile oră- 
dene in cinstea celui 
de al 2-lea Congres ai 
P.M.R. a făcut să 
crească rezultatele oa
menilor muncii. In 
ultimele două luni 
numărul fruntașilor în 
producție a crescut în

Cea de a
PLOEȘTI — Dato

rită realizărilor obți
nute, uzina ,,I. C 
Frimu" din Sinaia, se 
numără printre uzi
nele fruntașe ale re
giunii Ploești. In pri
mele luni ale anului 
1955, colectivul de 
aici a realizat sarci
nile primului plan 
cincinal, iar în cin
stea zilei de 7 Noiem
brie, planul anual.

Un nou succes au 
sărbătorit mefalurgiștii 
uzinei „I. C. Frimu" în 
ziua de 17 noiembrie. 
Luptînd pentru reali-

★

întreprinderile orașu
lui cu încă 332, iar cel 
al brigăzilor de cali
tate cu 38.

In primele 15 zile 
ale lunii noiembrie, 
muncitorii din sectoa
rele încălțăminte u- 
șoară și încălțăminte 
flexibilă de la fabrica

„Solidaritatea" au dat 
peste plan cu 25 la 
sută mai multă încăl
țăminte. Pe întreaga 
fabrică s-au confecțio
nat peste plan în pe
rioada de la 1-15 no
iembrie peste 4.000 pe
rechi de încălțăminte.

(Agerpres) ,

10.000-a pompă de injecție
zarea angajamentelor 
luate în cinstea Con
gresului, muncitorii 
uzinei au produs în 

. această zi cea de
10.000-a pompă 
injecție pentru

a 
de 

trac
torul K.D. 35. încă de 
Ia început, 
tehnologia 
ajutați de i 
colectivelor 
de tractoare 
Thâlmann" din Orașul 
Stalin, ale S.M.T.-uri
lor etc., colectivul uzi
nei a dus o muncă 
susținută pentru con-

aplicînd 
sovietică, 
sezisările 

uzinelor 
„ Ernst

tinua îmbunătățire a 
calității pompei de in
jecție. Dotarea secții
lor cu mașini noi, or
ganizarea producției 
pe linie de fabricație, 
introducerea unor me
tode avansate în pro
ducție, ca turnarea de 
precizie cu modele fu- 
zibile, tratamentul la 
rece și altele, au fă
cut ca prețul de cost 
al celei de a 10.000-a 
pompă de injecție 
pentru tractorul K. D. 
35 s.ă fie redus cu 
21,74 la sută.

(Agerpres)

Pe marginea scrisorii dsschise adresată colegilor de promoție ai ing. agr. Octavian Fodor

Sînt sigur că
In ultimul timp, oridecîteori 

m-am întîlnit cu colegii noștri 
sau cu absolvenți din alte pro
moții de la Cluj, discutam com
portarea ta care a fost obiectul u- 
nui articol apărut în ziarul „Ro- 
mînia liberă". Desigur că acest lu
cru nu ne face plăcere. Faptul că 
tu dovedești o nepermisă superfi
cialitate în munca de la punctul a- 
gricol unde ai fost repartizat, ne 
doare. Și cum am mai scăpat de 
cîteva treburi urgente pe care le 
aveam de rezolvat, m-am gîndit 
să-ți scriu o scrisoare. O fac din 
dorința sinceră de a te ajuta, de 
a-ți arăta că comportarea ta nu 
este nici în folosul tău, nici în fo
losul obștesc. Recitesc scrisoarea 
deschisă adresată nouă, colegilor 
de promoție. Rămîn mereu stă- 
pînit de emoția trezită de conținu
tul scrisorii din ziar. Gîndurile mă 
duc în urmă cu cîțiva ani și re
trăiesc clipele petrecute în timpul 
studenției...

Gîndurile răscolite îmi așează 
în față, aevea unui ecran de cine
matograf, momente plăcute, legate 
de începerea cursurilor din facul
tate. Parcă te văd și acum în mij
locul celor din grupa a IV-a, 
mai tîrziu din a Vl-a, stînd în ul
timele bănci ale „Aulei" și ascul- 
tînd cursurile. Atunci, în unele 
ore mai plictisitoare, — lucrul a- 
cesta se întîmpla cîteodată la orele 
de fizică, topografie, 
cauza vitezei cu care 6e preda 
cursul, pierdeam firul problemelor 
— treceam parcă deodată, ca la 
comandă, în lumea visurilor, în care 
fiecare-șl împletea planurile de

cînd din

viitor... Ne gîndeam atunci, că 
dacă vom ajunge ingineri agro
nomi, vom munci cu tot elanul nos
tru tineresc, vom face apel la toa
tă capacitatea noastră de lucru, 
pentru a arăta că sîntem vrednici 
de munca ce ni s-a încredințat. 
Frumoase gînduri ne stăpîneau în 
clipele acelea...

Aceleași gînduri frămîntau și pe 
ceilalți colegi din jur: Sibian, Vo- 
mir, Munteanu, Tibi Suciu și alții.

A trecut de atunci o bună bucată 
de vreme... Colegii noștri sînt răs- 
pîndiți astăzi pe ogoarele întregii 
noastre patrii, unii la gospodării 
colective, alții la gospodării de 
stat, la S.M.T. și cei mai mulți la 
punctele agricole...

Eu, de exemplu, am lucrat o bu
cată de vreme la o gospodărie co
lectivă, apoi am trecut la punctul 
agricol Dîrlos din raionul Mediaș. 
Sincer să fiu, am fost cam decep
ționat la început de schimbarea 
survenită deoarece acest punct a- 
gricol mi si " 
dificil.

Astăzi 
problemele legate de specificul 
muncii mele. Am reușit să cunosc 
în bună parte caracteristicile punc
tului agricol, astfel că am putut 
remedia o parte din lipsurile ce 
existau înainte. Oamenii mă cu
nosc bine, atît colectiviștii, înto- 
vărășiții, cît și țăranii muncitori, 
mă ascultă, aplică sfaturile mele, 
lucru de care sînt foarte bucuros.

Așa de exemplu în gospodăria 
colectivă „1 Mai" Idiciu, sfaturile 
mele sînt puse în practică cu mul
tă încredere și bunăvoință. Același 
lucru se întîmplă la întovărășirea

părea deosebit de

m-am obișnuit cu toate

,,Victoria" din satul Curciu, la 
gospodăria colectivă „Zori noi" 
Dîrlos și la țăranii muncitori din 
satul Daia.

Cu toate că pe lîngă comunele 
și satele din punct, mai există încă 
o serie de unități în care trebuie 
să fac recunoașterea culturilor, 
vizitez cei puțin odată pe săptă- 
mînă fiecare comună și sat în 
parte. Acest lucru mă ajută și să-i 
cunosc mai bine pe oamenii cu 
care lucrez, și să-mi sporesc presti
giul în fața lor.

La Mediaș, deși aproape — nu
mai la 5 km. — merg destul de rar, 
de obicei cînd sînt chemat la șe
dință sau pentru alte probleme, 
lini petrec majoritatea timpului în 
comune și sate. Acolo pot vedea 
rezultatele muncii mele. Și-ți spun 
drept mă simt tare bine, capăt mai 
multă încredere în nine, în mun
ca mea. Cînd sînt acasă, la sediul 
punctului, caut să citesc cît mai 
mult: cărți de specialitate, literatu
ră, etc.

Să nu crezi însă că la punctul 
meu agricol, toate merg bine. E- 
xistă încă lipsuri ce trebuie re
mediate. Astfel, la gospodăria co
lectivă din Dîrlos, organizarea 
muncii lasă uneori de dorit. Acest 
lucru stă în centrul atenției mele. 
La fel, în comuna Alma și. satul 
Curciu, există țărani muncitori ce 
practică încă metode de lucru îna
poiate, lucru de care va trebui să 
mă ocup mai serios pe viitor...

Același lucru mi-1 comunică cei
lalți colegi cu care corespondez. 
Ți-aduci aminte de Tibi Suciu, care 
adesea clipea mereu pe sub „o- 
cheți", căsca plictisit și... o lua din

loc, aproape regulat la ultimele 
ore ? Astăzi îmi scrie că se simte 
bine în producție, în regiunea Baia 
Mare, lucrează mult, citește și 
astfel a reușit să scape de boala 
din facultate și anume de plicti» 
seală și lene...

In ultimul timp m-am întîlnit cu 
Oniga, Urcan, Pătrui și alții care 
îmi spun la rîndul lor că se simt 
foarte bine, mai bine chiar de cum 
credeau ei odată... Toate acestea fac 
ca ei să fie apreciați pentru munca 
lor, fiind mereu dați de exemplu 
pentru cei din jur...

Eu cred că cele scrise despre 
tine în ziar, în scrisoarea deschi
să, sînt lucruri care s-au potrivit 
într-o perioadă anumită și sînt 
sigur că totuși tu, văzînd cum se 
descurcă ceilalți colegi, cum mun
cesc ei, cei mai buni dintre ei, vei 
încerca să le urmezi exemplul, 
pentru a cîștiga încrederea celor 
din jur.

Aș fi mulțumit dacă mî-ai comu
nica impresia ta față de cele spuse 
mai sus și felul cum vezi cele ară
tate de mine și probabil și de alți 
colegi... Noi, foștii tăi colegi, cre
dem că pe viitor nu va mai fl 
cazul să se facă „atîta vîlvă" pe 
marginea activității tale. Sîntem 
siguri că vei intra și tu în făgașul 
normal, al drumului pe care am 
plecat cu toții hotărîți, pentru a 
ne oferi tot aportul nostru luptei 
pentru dezvoltarea agriculturii.

Ing. agronom EMIL CRIȘAN 
șeful punctului agricol Dlrlos, 

raionul Mediaș.

t
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♦
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Să îmbunătățim și să perfecționăm conducerea industriei Scrisoare către redacție

uncă vie, directă cu oamenii care
■realizează nemijlocit r

ÎNTREBARE: Vă rugăm să ne 
vorbiți despre unele probleme 
ale conducerii și îndrumării di
recțiilor generale productive și 
a direcțiilor funcționale de că
tre conducerea ministerului.

RĂSPUNS : In realizarea sarcinilor 
stabilite prin planul de stat industriei 
noastre chimice, un .roi deosebit de 
important îl are activitatea direcțiilor 
generale productive din cadrul mi
nisterului, care conduc în mod nemij
locit întreprinderile Subordonate, cît 
și direcțiile funcționale care coordo
nează pe întregul minister activitatea 
tehnică, organizatorică, economică și- 
financiară a direcțiilor generale pro
ductive și a întreprinderilor.

Problemele de conducere și îndru
mare a acestor direcții, ca și proble
mele principale din activitatea minis
terului sint analizate în colegiu. Deo
sebit de importantă în activitatea cole
giului ministerului este alegerea pro
blemelor care trebuie să fie analizate, 
in așa fel incit dezbaterile și hotărîrile 
co.egiului să constituie o îndrumare 
colectivă și o rezolvare practică a pro
blemelor fundamentale pe care le au 
de rezolvat direcțiile generale produc
tive, direcțiile funcționale, întreprin
derile și institutele. In cursul trimes
trului III din acest an, de pildă, cole
giul Ministerului Industriei Chimice a 
analizat modul în care întreprinderile 
șr direcțiile generale și-au îndeplinit 
sarcinile pe trimestrul anterior, dînd 
în același timp îndrumări ou privire 
la măsurile ce trebuie luate pentru eli
minarea unor lipsuri în realizai ea pla
nului la toți Indicii pe trimestrul ce 
urma.

In aceeași perioadă colegiul minis
terului a analizat .proiectele pentru cel 
de al doilea plan cincinal al direcțiilor 
generale productive, a îmbunătățit cu 
noi sugestii dezvoltarea fiecărei ra
muri a industriei noastre chimice. Co
legiul a dezbătut aceste probleme în- 
ti-un colectiv larg la care au fost in
vitați numeroși savanți chlmiști din 
țara noastră, cercetători din institu- 
te.e departamentale, ingineri cu o 
înaltă calificare din faoricile sectoru
lui. Direcțiile generale productive și 
direcțiile funcționale au fost în mă
sură, în urma acestor discuții largi, 
să elaboreze planurile lor mult îmbu
nătățite. Analiza în colegiul ministe
rului a măsurilor de iarnă ce trebuie 
luate în întreprinderi în această pe
rioadă, a constituit de asemenea un 
mijloc eficace pentru elaborarea pla
nurilor pe fiecare diiecție și întreprin
dere.

O lipsă importantă în activitatea co
legiului este provocată de faptul că re
feratele ce urmează a fi discutate nu 
se trimit din vreme membrilor colegiu- 

" să 
în 
ca 
la

Interviul acordat 
ziarului nostru de tov. ing. 

MIHAIL FLORESCU, 
ministrul Industriei Chimice

lui, care, de multe ori, sînt nevoiți 
ia cunoștință de probleme chiar 
ședința de colegiu. 'Aceasta face 
discuțiile să se desfășoare uneori 
un nivel scăzut.

Conducerea operativă a întreprinde
rilor .este exercitată de către direcțiile 
generale productive care ajută în mod 
direct întreprinderile în realizarea 
sarcinilor stabilite prin planul de stat, 
iau măsuri pentru aplicarea în activi
tatea întreprinderilor a hotărîri.lor 
Consiliului de Miniștri, și îndeplinirii 
ordinelor ministrului. Lucrătorii direc
țiilor generale se deplasează cu regu
laritate în întreprinderi, analizează la 
fața locului activitatea întreprinderi
lor și iau măsuri operative de îndrep
tare acolo unde sînt lipsuri și rezolvă 
apoi în minister problemele care inte
resează activitatea întreprinderilor.

O activitate importantă desfășoară 
direcția tehnică din minister care de
clasează specialiștii săi în întreprin
deri în vederea rezolvării unor pro- 
b.eme deosebit de importante, cum ar 
fi: realizarea unor consumuri speci
fice normale de materii prime, mate
riale auxiliare, îmbunătățirea procese
lor de fabricație, ridicarea randamen
tului în instalațiile cu o productivi
tate scăzută, introducerea tehnicii noi 
în fabricație, etc. Dacă însă sectorul 
anorganic din direcția tehnică, con
dus de inginerul Cornel Ionescu, re
zolvă practic problemele tehnice și 
dă soluții, bune, nu același lucru s-ar 
putea spune despre serviciul organic, 
condus de inginerul Constantin Ca- 
zacu. Este de dorit să se organizeze 
un schimb de experiență între aceste 
două servicii.

ÎNTREBARE : Ce a făcut și ce face 
conducerea ministerului pentru 
apropierea aparatului adminis
trativ de producție ?

RĂSPUNS : Mijlocul cel mai eficace 
pențru apropierea aparatului adminis
trativ de producție este stîrpirea for
melor birocratice de lucru, înlocuirea 
sistemului de lucru cu circulări și hîr- 
tii prin muncă vie, directă, cu oame
nii 
ția. 
mă 
are 
tiv 
1955 Ministerul 
și-a redus aparatul 
30%., iar aparatul administrativ 
întreprinderilor cu 10%, ceea ce a îm
bunătățit simțitor activitatea ministe
rului. Acest lucru rezultă din realiza
rea planului de producție : în primele 
trei trimestre ale anului 1954 planul a 
fost realizat în proporție de 101,4%, 
iar în aceeași perioadă a anului 1955 
în proporție de 108,3%.

Un aparat centrat umflat constituie 
o povară de nesuportat pentru între
prinderi, care primesc un noian de dis
poziții, ce uneori se bat cap în cap, în
curcă întreprinderile cu elaborarea 
unor dări de seamă kilometrice sau 
cer completarea unor formulare 
,,cearșafuri", cu totul inutile.

Tot de la 1 ianuarie 1955 conduce
rea ministerului, în scopul apropierii 
aparatului administrativ de producție 
a i? silința* tcate serviciile de apro- 
vizior ire c n cadrul direcțiilor gene
rale de producție. Această măsură a 
avut drept razultat rezolvarea mai o- 
perativă a problemelor de aprovizio-

cafe realizează nemijlocit produc- 
In această direcție un rol de sea- 
în combaterea birocratismului îl 
reducerea aparatului administra

ta strictul necesar. La 1 ianuarie 
Industriei Chimice 

său central cu 
al

nare a întreprinderilor, serviciile res
pective fiind o verigă intermediară în
tre uzinele sectorului și Direcția Ge
nerală de Aprovizionare și Desfacere, 
verigă care execută în paralel cu Di
recția Generală de Aprovizionare și 
Desfacere, o serie de lucrări cu ca
racter statistic și de repartiție. Prac
tica celor trei trimestre ale acestui an 
a dovedit eficacitatea acestei măsuri, 
aplicate nu numai de Ministerul In
dustriei Chimice.

De asemenea, o importanță mare o 
are organizarea în bune condițiuni a 
dispeceratului direcțiilor generale pro
ductive. Adeseori dispecerii direcțiilor 
generale nu au capacitatea tehnică 
necesară să poată îndruma întreprin
derile pe care Ie controlează. Aceasta 
compromite direcțiile generale produc
tive în fața întreprinderilor, iar dis
pecerii respectivi cheltuiesc ban.i în 
mod inutil pe deplasări. Asemenea 
dispeceri există în toate direcțiile ge
nerale și este necesar să fie înlocui ți 
fără întirziere cu ingineri capabili să 
îndrumeze întreprinderile.

De asemenea, în multe uzine apara
tul administrativ este mai mare decît 
nevoile reaile. Astfel în urma analizei 
făcută la Combinatul Chimic ,,I. V. 
Stalin" s-a reușit să se creeze labora
torul central de cercetări, reducînd 
posturile din administrația combina
tului, iar la întreprinderea „Icechim" 
s-a realizat un puternic serviciu de 
proiectare fără nici o suplimentare de 
plan așa cum cerea uzina, ci din pos
turile umflate ale aparatului adminis
trativ. In același mod s-a procedat și 
la uzinele chimice „Victoria".

Reducerile succesive care s-au fă
cut în ultimii ani în aparatul adminis 
trativ al întreprinderilor au apropiat 
conducerile întreprinderilor de produc
ție, așa cum reducerile din minister 
au apropiat direcțiile de întreprinderi.

O măsură care s-a dovedit eficace a 
fost interzicerea completării oricăror 
formulare de către șefii secțiilor de 
fabricație din întreprinderi, care îna
inte vreme stăteau mai mult la masă 
scriind formulare decît în secțiile de 
producție, la tocurile de muncă. Aceas
tă dispozițiune nu este însă întotdea
una respectată de către conducerile 
administrative ale întreprinderilor 
care caută să-și acopere răspunderea 
și să-și ușureze existența, aruneînd în 
spinarea șefului de fabricație și a co
lectivului restrîns oare-1 ajută în con
ducerea producției, completarea mul
tor formulare și dări de seamă. Ase
menea practici deși se manifestă în
deosebi pe linia mecanicului șef, di
recția meoano-energetică din minister, 
(director Tihon Radeenco) nu ia mă
suri să curme această situație care 
transformă mecanicii în „scribălăi", 
cum ie spun muncitorii în întreprin
deri. Direcțiile generale productive și 
direcțiile funcționale au datoria să 
curme, oriunde există, asemenea si
tuații în întreprinderi.

ÎNTREBARE: Cum asigură condu
cerea ministerului controlul 
executării hotărîrilor adoptate ?

RĂSPUNS : Controlul principal al 
executării hotărîritor adoptate se exer
cită prin direcțiile generale produc
tive care în mod sistematic și perma
nent controlează modul cum întreprin
derile realizează sarcinile stabilite 
prin hotărîrile Consiliului de Miniștri 
și ordinele ministrului. Pentru cele mai 
importante dintre aceste sarcini, cum 
ar fi: realizarea producției globale și 
pe sortimentele principale, realizarea 
indicilor tehnico-economici, a principa
lelor măsuri tehnico-organizatorice, a 
indicilor financiari, se raportează pe
riodic, decadal sau lunar. Cînd se 
constată nerealizări, se dau dispoziții
le și ajutorul necesar pentru realiza
rea tor în mod operativ.

Pentru asigurarea unui control di
rect, pe lîngă cabinetul ministrului 
există un corp de control format din 
ingineri care controlează, prin sondaje 
în întreprinderi, modul cum acestea 
execută dispozițiile ministrului. Corpul 
de control al ministrului dă, în același 
timp, îndrumări de modul cum trebuie 
aplicate ordinele ministrului și sezi- 
sează orice abatere de la îndeplinirea 
disppzițiunilOr date.

Ministrul, locțiitorii ministrului și 
directorii generali urmăresc aplicarea 
hotărîrilor prin controalele Ce le fac 
periodic în întreprinderi. Deosebit de 
important este ca acest contact direct 
să se facă în mod organizat. Cadrele 
de conducere ale ministerului discută 
problemele nu numai cu conducerile 
administrative ale întreprinderilor, dar 
și cu organele de partid și sindicale , 
din întreprinderi, cu fruntașii în pro
ducție, inginerii și maiștri, lâ locul ț 
de muncă sau în consfătuiri special 
convocate .în acest scop.

ÎNTREBARE : Ce s.a făcut 
acum pentru atragerea 
cerc larg de cadre din verigile 
de jos la discutarea probleme
lor fundamentale ale muncii 
ministerului ?

RĂSPUNS: In decursul acestui an, 
Ministerul Industriei Chimice a discu
tat pe larg introducerea tehnicii noi. 
Această problemă a fost mai întîi dez
bătută într-o ședință largă convocată 
la minister la care au participat nu
meroși fruntași în producție cum sînt 
tovarășii: Vică Stoica, Ion Constanti- 
nescu, Costache Ștefan, etc., ingineri 
de fabricație cu o practică îndelunga
tă, cum sînt tovarășii: Dumitru Car- 
taș, Virgil Gețea, Dumitru Teodores- 
cu, etc. Aceștia au ajutat ministerul 
în mod deosebit să elaboreze metodo
logia de lucru cu privire la dezbate
rile ce au urmat în întreprinderi pen-1 cere a ministerului.

Pe 
me- 
evi- 
tov. 
Ale-

pînă 
unui

tru elaborarea planului de introducere 
a tehnicii noi, atît pentru anul în curs, 
cît și pentru o perioadă mai îndelun
gată. Aceste consultări, de la care or
ganele ministerului au învățat foarte 
mult, au fost în același timp o școală 
și pentru cei care au participat la dis
cuțiile purtate și prin aceasta s-a con
tribuit la ridicarea nivelului dezbateri
lor largi ce au urmat în întreprinderi. 
Pe această bază planurile pentru in
troducerea tehnicii noi în întreprinderi 
a cuprins un cîmp larg de activitate, 
cu efecte imediate și de perspectivă.

De asemenea, colegiul ministerului 
a analizat în cursul acestui an nume
roase probleme, la care au participat 
muncitori fruntași, ingineri și maiștri 
din întreprinderi. Colegiul ministeru
lui a analizat astfel organizarea mun
cii în brigadă după metoda tov. Ale
xandru Bontea de la uzinele chimice 
„Victoria". Pe baza raportului său, la 
oare au participat un număr de frun
tași din întreprinderile principale ale 
ministerului, colegiul a chemat între
prinderile să organizeze munca 
brigăzi de gospodărire socialistă, 
todă care a dat rezultate atît de 
dente în brigada organizată de 
Alexandru Bontea. Brigada lui
xandru Bontea a obținut în trimestrul 
I 1955 o productivitate de 111 la sută 
față de trimestrul anterior. Pentru ex
tinderea acestei acțiuni de organizare 
a muncii pe brigăzi de gospodărire 
socialistă, s-a tipărit o broșură în care 
este înfățișată pe larg această iniția
tivă, broșură ce a fost difuzată în în
tregul sector al industriei chimice.

Colegiul a mai analizat organizarea 
întrecerii socialiste pe profesii, care 
reprezintă o formă concretă, viabilă, 
de organizare a întrecerii socialiste. 
Colegiul a ascultat raportul tovarășu
lui cuptorar Ion Roibu de la Combi
natul Chimic „I. V. Stalin" care a ob
ținut rezultate deosebite în cursul tri
mestrului II. Au participat fruntași în 
producție, ingineri și maiștri din toate 
fabricile de acid sulfuric. Aceste dez
bateri au contribuit la ridicarea la un 
nivel mai înalt a activității fabricilor 
de acid sulfuric care au dat în cursul 
trimestrului III a.c. peste 1000 tone 
acid sulfuric peste plan. In prezent se 
editează o broșură privind extinderea 
întrecerii cuptorarilor în industria aci
dului sulfuric.

De asemenea colegiul ministerului a 
analizat introducerea gospodăririi so
cialiste pe secții de fabricație, consul- 
tînd în acest scop un număr impoftani 
de conducători ai secțiilor de fabrica
ție care au obținut rezultate bune. Pe 
baza acestor discuții s-a trecut la ge
neralizarea rezultatelor bune în orga
nizarea activității secțiilor de fabrica
ție pe bază de gospodărire socialistă. 
Aceste consultări cu fruntașii, ingine
rii și maiștrii din întreprinderi consti
tuie verificarea practică a modului 
cum se realizează dispozițiunile date 
și sînt în același timp o școală înaltă 
pentru organele

ÎNTREBARE: 
de acum 
asigurării 
nătățiri și . 
ducerii activității ministerului ?

RĂSPUNS : Principala verigă în 
producția industrială este întreprinde
rea. De aceea toate eforturile organe
lor ministerului sînt îndreptate să 
creeze întreprinderilor condițiunile 
cele mai bune de lucru, acordînd con
ducerilor întreprinderiilor posibilitățile 
de a rezolva, în cadrul planului de 
stat, toate sarcinile care stau în fața 
întreprinderilor, în mod operativ și 
Cu răspundere. In același timp, orga
nele ministerului acordă un ajutor im
portant întreprinderilor, în deosebi în 
ridicarea productivității muncii prin 
introducerea tehnicii noi, prin folosi
rea mai rațională a instalațiilor, prin 
eliminarea locurilor înguste, prin or
ganizarea producției și a muncii. Ast
fel, în cursul lunii octombrie, direcția 
generală a industriei de medicamente, 
(director general Gheorghe Havaș, 
director tehnic inginer Tudorică Di- 
mitriu) a format brigăzi în compoziția 
cărora au intrat cele mai bune cadre 
ale institutelor de cercetări și de pro
iectări de specialitate, precum și cei 
mai destoinici activiști ăi direcției. A- 
ceste brigăzi au analizat, împreună 
cu întreprinderile de medicamente, 
toate posibilitățile care există, în ve
derea ridicării calității produselor far
maceutice, a creșterii productivității 
muncii și a introducerii tehnicii noi. 
Munca acestor brigăzi de ajutor va 
îmbunătăți simțitor activitatea între
prinderilor din acest sector. Celelalte 
direcții trebuie să urmeze acest exem
plu bun.

Un ajutor deosebit trebuie să fie dat 
întreprinderiilor de către direcțiile 
funcționale și în special de către di
recția tehnică și direcția mecano-ener- 
getică în organizarea producției și de 
Către direcția organizării muncii și di
recția planificării în organizarea mun
cii în fiecare întreprindere în parte. 
Direcțiile funcționale au cadre califi
cate care nu trebuie utilizate la scrip1- 
tologie ci în rezolvarea practică a pro
blemelor ridicate de întreprinderi.

Un ajutor important trebuie să-d pri
mim și de la alte organe centrale.

Pe viitor ministerul va 
periodic consfătuiri- cu cei mai 
muncitori, ingineri și maiștri din sec
tor, la care Se vor discuta cele 
importante probleme tehnice și econo
mice în vederea măririi producției și 
îmbunătățirea calității produselor, a
creșterii neîntrerupte a productivității 
muncii și scăderii sislematice a prețu
lui de cost.

Legătura strînsă cu oamenii care 
realizează producția în întreprinderi, 
conducerea operativă a întreprinderi
lor și a direcțiilor, ajutorul concret în 
fiecare caz sezisat de către întreprin
deri, munca colectivă prin colegiul mi
nisterului și consiliul tehnico-științi- 
fic, răspunderea personală pentru exe
cutarea sarcinilor de stat, iată calea 
de îmbunătățire a muncii de condu-

Lucrări superficiale
încă din anul 1954, a luat ființă pe 

Ungă sfatul popular raional Tg. Ocna 
o secție de drumuri și poduri care a- 
vea ca sarcină să se ocupe de reface
rea și întreținerea in bune condițiuni 
a drumurilor și podurilor din raion.

Deși secția a obținut o serie de rea. 
lizări, mal persistă încă unele lipsuri 
privind întreținerea podurilor, podețe
lor șl a lucrărilor de prevenire a inun. 
daliilor.

Există bunăoară poduri care au fost 
rupte sau stricate de pîriul sau rlul 
respectiv, nu mult după executare, 
tocmai din cauză că au fost prost în
treținute. Astfel, nu se mai poate cir
cula peste podurile din satul Brătești, 
punctul Butucaru și Albele din -, co
muna Birsăneșii, unde s-au produs 
stricăciuni destul de mari. Aceeași si
tuație se prezintă și în comuna Onești, 
in satele Buciumi și Slobozia Mielu
lui.

încă de la începutul anului, deputa
ta Maranda Rusu, membră în comi
tetul executiv al sfatului popular Bir- 
sănești, a atras atenția de ma; multe 
ori secției raionale de drumuri și po
duri asupra acestei situații, cerlndu-i 
ajutorul pentru refacerea podurilor de
gradate. De asemenea deputății și in
vitații care au participat la ult mele 
două sesiuni ale sfatului populir 
raional au criticat felul de a munci al 
acestei secții, făcînd totodată propu
neri pentru remedierea situației 
tente. Aceste propuneri n-au 
luate însă în considerare.

Tovarășul Henric Kalțman, . , 
secției, se mulțumește cu faptul că 
poate enumera cîte poduri a executat 
pînă acum secția; felul cum sint in. 
treținute aceste poduri se pare că îl 
interesează însă mai puțin.

Se impune să se facă o analiză 
rioasă a activității acestei secții, 
organele in drept să ia măsurile 
venite. Și asta fără întirziere.

I. MUTOIU
corespondent voluntar
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apărui în limbile: rusă, romînă, 
franceză, germană, engleză 

și spaniolă

„Pentru pace trainică, 
pentru democrație 

populară!“

La centenarul
Teatrului National din Craiova

Costache Antoniu
Artist al poporului din R.P.R., 
laureat al Premiului de Stat

Erau ei actorii 
prost văzuți de că
tre stăpînire și îna
inte de revoluția 
de la 1848, fiind so
cotiți ca niște pier-
de-vară, un fel de „rîsul lurn'l". Dar 
acest dispreț a luat forma unei ade
vărate uri după ce revoluția a fosi 
înăbușită în condițiile știute. Indigna
rea clasei conducătoare împotriva slu
jitorilor scenei era la culme deoarece 
un mare număr de actori luaseră parte 
la mișcarea revoluționară și asta nu 
numai în București. Intr-adevăr, în a- 
fara faptului că se considerau răs
punzători pentru soarta poporului lor, 
bieții actori nădăjduiau că revoluția 
le va aduce o îmbunătățire a situației 
tor sociale, așa cum revoluția fran
ceză din 1789 îmbunătățise într-o oa
recare măsură situația artiștilor fran
cezi. Dar revoluția din 1848 din țara 
noastră a fost trădată și guvernele 
reacționare care reprezentau odioasa 
coaliție a burgheziei și moșierimii au 
început o adevărată prigoană împo
triva actorilor, cunoscuți ca simpati
zant: ai revoluției.

Printre cei prigoniți și persecutați 
a fost și actorul Costache Caragiale, 
unchiul marelui I. L. Caragiale, care 
dîndu-și seama că dușmănia guver
nanților îl va împiedica 
activitatea, la București, a 
1849, la Craiova, împreună 
grup de actori, dornic să
un teatru în capitala Olteniei. Adă
postiți într-o școală, actorii au jucat 
o serie de piese originale și localizări. 
Dar reprezentarea operetei „Baba Hîr- 
ca“ de Matei Millo le-a fost fatală. 
Vlădica de la Rlmnic, indignat că 
„din cazanul vrăjitoarei se scoteau 
draci", a intervenit pentru ca actorii 
să nu mai poată juca în localurile 
școlilor. Și într-adevăr. actorii au fost 
dați aifară în plină iarnă. Scîrbit, Cos- 
tache Caragiale se reîntoarce la Bucu
rești, unde, în 1852, ia conducerea 
Teatrului cel Mare, nou creat, 
Craiova rămîne o bună parte 
actori, în frunte cu Costache 
leanu. Ajutați de unii iubitori
tru actorii și-au durat un teatru din 
bîme și paiantă, unde au jucat, în
tre altele, lucrări de VaBile Alecsandri. 
Costpche 
ceanu.

încetul 
temei în
s-a străduit îndeosebi pentru ca tea
trul să existe avînd de luptat cu în
dărătnicia oficialității a fost Teodor 
Teodorini, șeful unei adevărate dinas
tii de actori care 
pe cîn’tăreața de 
Elena Theodorinl, 
rini, pe Aristizza
actriță, fiică a altui mare actor, Cos- 
tache Dimitriade. 
conducerea teatrului 
statornicit 
craioVean, 
de faimă 
țară. Din
lipsei de sprijin din partea clasei con
ducătoare, Teodorini, victimă a unei 
boate de nervi, a murit tînăr. O soar
tă asemănătoare a avut și tenorul de 
reputație mondială Grigore Gabrieles- 
cu, și el fost director al Teatrului Na
țional din Craiova. înglodat în datorii, 
Gabrielescu și-a pus capăt zilelor.

Un adevărat 
lui din Craiova

Expoziția 
de pictură și desen 
a copiilor finlandezi

i............
? Cine vizitează
ț tură și desen a copiilor finlandezi, * 
ț deschisă recent la Palatul Pionie- •
* rilor, asistă la un lucru asemănă- * 

tor răsfoirii unui atlas. Copii bucu. * 
reșteni, — atinglnd un număr re- • 
cord pentru orice expoziție — vin * 
de dimineață pină seara să pri- ? 
vească operele pnor prieteni necu- * 
noscuți, din îndepărtatul nord. *

Această expoziție a unor artiști : 
ce n-au depășit 15 ani răspunde • 

- bine setei de cunoaștere a copiilor. • 
: Pădurile de mesteceni și pini ce • 
: se oglindesc in lacuri, zăpezile, : 
i animalele și florile, chipuri de la-
O

©

e

o 
S

expoziția de pic. ?

------- r- ... #
poni m costumele lor pitorești din • 
blană de urs alb, plutași și pescari, • 
case și portrete de copii, coșuri de • 
fabrici profilate pș cerul alburiu : • 
acestea sint temele tablourilor și • 
desenelor. Dacă multe lucruri sint

a șa 
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să-și ducă 
plecat, în 

cu un mic 
întemeieze

ministerului.
Ce vă propuneți 

înainte în vederea 
unei continue îmbu- 
perfecționări a c.on-

convoca 
buni
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[ PALMIRO TOGLIATTI: Să întărim) 
Partidul Comunist I.alian și] 
să extindem influența lui. ] 

l VRATISLAV KRUTINA: Pentru ] 
( continua dezvoltare a coope- j 

rativizării în satul cehoslovac.) 
I HALED BAGDAȘ: Revoluția din] 

Octombrie și Orientul arab. 1

București. Organ al Biroului Infor- j
mativ al Partidelor comuniste )

I
I

îrilă-1 
prie- 
Uni- J

și muncitorești 
Nr. 46 (3671

Cuprinde:
ARTICOL DE FOND: Să se 

rească și să înflorească 
tenia dintre popoarele 
unii Sovietice și ale Indiei. , 
★ Conferința de la Geneva a ] 
miniștrilor Afacerilor Externei 
s-a încheiat, ]

-X

I GALO GONZALEZ DIAZ: Oamenii ] 
muncii din Chile în luipta) 
pentru libertatea și ind'epen- ] 
denta patriei lor. identa patriei lor.

(★ -K ★ In partidele comuniste și ] 
muncitorești.

(JAN MAREK: Note politice: Unei-] 
tirile colonialiștilor în Indo- ] 
nezia.

] De vînzare . la toate librăriile, 1 
( chioșcurile și debitele O.C.L. ] 

Prețul 40 bani ]

Buni gospodari

iar la 
dintre 
Mihăi* 

de tea-

Negruzzi, Mihail Kogălni-

cu încetul, teatrul a prins 
orașul Banilor. Cel care

Gîirleanu, director 
între anii 1912— 
1913. Intre altele, 
Gîrleanu a făcut 
atunci ceea ce nu
mim noi astăzi, un

schimb de experiență cu Teatrul Na
țional din Iași, condus pe vremea a- 
ceea de Mihail Sadoveanu.

Pe scena Teatrului, care-și serbează 
astăzi o sută de ani de existență, âu 
jucat njulți dintre cei . mai de seamă 
actori ai teatrului noștru. Citez, prin
tre multi, ;pe Ion Anestin, neîntrecut 
în cetățeanul turmentat, în Ipi.ngescu, 
în Leonida, pe Ion Tănăsescu, I. N. 
Popescu, Maria Petrescu, Mia Teodo- 
rescu. Constantin Radovici, Al. De- 
metrescu, Ion Livescu, Romald Bul- 
finsky.

Viața teatrului din capitala zisă a 
Banilor, a fost dintre cele mai zbu
ciumate. Nepăsarea autorităților a în
demnat pe actori să declare într-un 
rînd grevă, după ce intervențiile lor, 
pe lîngă mai marii zilei, au rămas fără 
efect. Intr-un rînd, din motive de 
zise economii bugetare, teatrul a 
închis ani de-a rîndul.

Comemorarea celor o sută de
de existență — festivitățile au loc în 
zilele de 18, 19 și 20 noiembrie — gă
sește Teatrul Național din Craiova în 
plină activitate, — o activitate rodni
că menită să-și dea contribuția la re
voluția culturală care se desăvîrșește 
astăzi în patria noastră. Colectivul en
tuziast al acestui teatru, avînd astăzi 
condițiile materiale asigurate, numără 
printre actorii săi de frunte pe artis
tul emerit Remus Comăneanu, care 
activează pe scena craioveană de peste 
50 de ani și joacă un repertoriu va
loros alcătuit din piese originale, ins
pirate de viața cea nouă a țării noas
tre, piese clasice romînești, lucrări 
sovietice, precum și piese din tezaurul 
literaturii universale, atrăgînd un nu
meros public nou, din ce în ce mai 
numeros, dornic să se instruiască. 
Deși centenar, Teatrul Național din 
Craiova este tînăr prin atmosfera ti
nerească în care-și duce activitatea, 
prin dorința sa de noi înfăptuiri.

La sărbătoarea de astăzi — urez 
colegilor din glorioasa instituție, suc
cese din ce în ce mai mari spre folo
sul educării, în spiritul celor mai îna
intate idei, a harnicilor oameni ai 
muncii dintr-una din cele mai înzes
trate regiuni ale patriei noastre.

• noi pentru copiii noștri, unele ta- î
• uiourl amintesc de scene cunoscute. • 
j Sînt scene de toate zilele din viața •
• oamenilor care muncesc. •
• Vizitatorii se opresc îndelung în •
• fața „Torcătoarei" a Sunei Sun-•
• din din Hauka. O femeie toarce •
• lină la o furcă cu roată, cum fac 
ț femeile din Ardeal. Mikko Kaare-
• nnen, de 7 ani, ne arată într.o
• acuarelă — surprinzătoare pentru
• vîrsta autorului, — cum se spală 
[ rufe în țara lui. Așa cum spală
• femeile la noi, la malul vreunui
i pir iu. limpede. Plutașii lui Kaija •
• Kemppinen și plugarul lui Tellero- Ș 
j vo Kuoksa, pare că au fost luați de i
• pe PJstrița sau Bărăgan, •

Mischa Heinzman, de 10 ani, are î 
două portrete în creion, executate ț 
cu deosebită iscusință: un indian j 
și chipul lui Spartacus. Amîndouă ț 
portretele dezvăluie firea înclinată î 
spre aventură a desenatorului, ce • 
visează oameni și țări necunoscute f 
și înălțimea la care a așezai, în î 
inima lui, figura unui viteaz luptă- Ț 
tor pentru libertatea oamenilor. A- f 
semenea luptători se visează și 
lorii tablourilor din expoziție. 
vizitatorii ei. Juhami Hilden, 
15 ani, are două tablouri: unul 
chinat victimelor Inchiziției și 
tul numit „Război înseamnă

' rere“. Annikki Tenkunen a execu- * 
tai un tablou-manifest numit „Noi ■ 
vrem pace". •

Această expoziție, venită de la • 
mari depărtări, este deosebit de * 
emoționantă și pentru vizitatorii • 
mai vtrstnici. Artiștii sînt copii, i 
dar operele lor se adresează tutu- • 

vtrstelor. Ei arată nu numai • 
cunosc legile perspectivei, • 
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număra, între alții, 
reputație mondială 
pe Maria Theodo- 

Romanescu, marea

Teodorini a luat 
în 1854. El a 

tradiția realistă în teatrul 
teatru care a crescut actori 
pentru toate teatrele din 
cauza muncii excesive, a

reformator al teatru- 
a fost scriitorul Emil

★ ★
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Un grup de cetățeni vizitind expoziția
>•<

★

COMENTARII
In piața din orașul Galați s-au 

făcut lucrări de canalizare, lată 
un fapt divers nu prea important, 
dacă. îl comparăm cu nenumăra
tele realizări înfăptuite zi de zi 
tn țara noastră, dar care totuși, 
pentru cetățenii care-și fac cumpă
răturile în această piață, înseam
nă mare lucru. Tot aci s-au făcut 
și dormitoare pentru producătorii 
veniți să-și desfacă mărfurile in 
piețe. Aceștia nu mai sint nevoiți 
să stea în arșiță, ploi sau ninsoa
re noaptea, nu.i mai bate ploaia 
nici chiar în piețe, datorită faptu; 
lui că li s-au pus la dispoziție 
gherete, copertine. Grija gospo
dărească a sfatului popular pen
tru piața orașului, pentru a- 
cele locuri în care cumpă
rătorii, oameni ai muncii din ora
șe, se întilnesc cu producătorii a- 
grtcoli care-și desfac surplusul de 
oroduse. s-a vădit și la Constanța 
unde s-a făcut 0 piață nouă în 
cartierul Filimon Sîrbu, precum și 
multe ameh: jări tn celelalte piețe 
existente. La Orașul Stalin s-a des
chis o nouă piață, bine amenajată, 
cu compartimente speciale pentru 
desfacerea produselor gospodăriilor 
agricole colective. Plini de bucurie 
și mîndrie, privesc șl hunedorenii 
viața construită recent la poalele 
dealului pe care se află situat ora
șul muncitoresc.

lată fapte grăitoare despre grija 
nermanentă gospodărească a orga
nelor locale ale puterii de stat 
centru continua îmbunătățire a a- 
orovizionării populației.

Ofamiliufă bine închegată

și un apărător zelos

Este bine cunoscută in întregul 
oraș Curtea de Argeș, ca și in 
unele vărți ale raionului, deosebita 
slăbiciune pe care o are tov. An
drei Vasilescu, președintele consi
liului de conducere al U.R.C.C. 
Curtea de Argeș, pentru membrii 
familiei sale. Neputind rezista a- 
cestei slăbiciuni și considerînd că

absolut principiul după care o fa
milie este mare și puternică nu
mai atunci ctnd este unită, tov. 
președinte a început — azi unul, 
mline altul — să-și încadreze ru
dele in diferite servicii ale coope
rației din Curtea de Argeș. Fiică, 
frate, unchi, nepoți, neuitați fiind 
nici cumnații, fiecare și-a găsit un 
loc pe schemă sub oblăduirea sa.

Toate au mers de minune spre 
bucuria „Șefului" pînă Intr-o zi, 
ctnd atmosfera călduță și plăcută 
a familiuții a fost turburată de 
publicarea unei n.te critice în ziar. 
In care lucrurile erau spuse pe 
nume, fără nici un menajament. 
Din ziua aceea tov. Vasilescu nu 
și-a mai găsit liniștea necesară și 
poate nu ar fi aflat-o nici pină 
astăzi dacă mai marele său, pre
ședintele Uniunii Regionale a Co
operativelor de Consum-Pitești nu 
ar fi avut o intervenție neaștepta
tă.

Răspunzînd criticii din ziar, U- 
niunea Regională într-o adresă 
semnată de însuși președintele a 
mulțumit. călduros redacției, ast- 
gurind-o totodată că a și luat mă
suri pentru destrămarea familiuții 
prin transferarea rudelor tov. Va
silescu. Numai că măsurile anun
țate cu atlta hotărîre la data de 
23 iulie a.c., au rămas literă moar
tă pe hîrtie, in timp ce familiuța 
revenindu-și încet, încet, din mo
mentele de panică avute la înce
put, își continuă și astăzi neclin
tită de la locul ei, plăcutul trai 
sub aceeași oblăduire părintească 
a aceluia care este șeful ei. 
pentru că în adresa trimisă 
ției de Uniunea 
transmitea ca o 
pe viitor să-i 
sprijin prețios", 
sar să revenim asupra acestei pro
bleme și să atragem în mod se
rios atenția tov. președinte al U- 
niunii Regionale Pitești, asupra 
atitudinii sale de desconsiderare a 
criticii, de informare denaturată a 
redacției. Socotim că în urma a- 
cestui sprijin tov. președinte al

Uniunii va deveni un apărător mai 
puțin zelos al familiuții din Curtea 
de Argeș.

Povestea cu baba surdă

Regională 
rugăminte 

acordăm 
am socotit

Și 
redac- 
ni se 
ca și 

„acest 
nece-

Dacă asculți întlmplarea cu cîn- 
tarul pe care gospodăria colectivă 
„Viața Nouă" din Botoaia, l-a 
comandat la U.R.C.C. Codăești în 
schimbul unei cantități de porumb, 
te duce gîndul la călătorul din po
veste care întllnind o babă surdă o 
întreabă:

— Mult mai este pînă.n sat? 
Și baba l-a răspuns:

— Lapte a fost și s-a vărsat.
Cam așa stau lucrurile cu cin- 

tarul gospodăriei colective „Viața 
Nouă". După cum s.a arătat, în 
schimbul porumbului 'li s.a promis 
o basculă. Colectiviștii au așteptat 
plnă a venit timpul recoltatului 
cînd trebuiau să cintărească bu
catele, să se împartă avansurile.

Numai că bascula promisă nu 
le-a mai sosit, căci a fost dată al
tora. Conducerea gospodăriei a 
cerut atunci un cintar zecimal. Dar 
nici cintar zecimal nu li s.a re
partizat, cerindu-li-se să aștepte 
că le va sosi în curînd o nouă bas
culă. Și așa s-a făcut că n-au pri
mit nici una, nici alta.

Iată însă că Uniunea regională 
Iași „cercetind" acest caz, a ajuns 
la concluzia că între U.R.C.C. Co
dăești și conducerea gospodăriei 
colective „Viața Nouă" există o 
„perfectă înțelegere’’ și anume ; că 
U.R.C.C. Codăești a vrut să dea 
un cintar zecimal gospodăriei dar 
aceasta s~a decis să mai aștepte 
pînă va veni bascula.

Această perfectă înțelegere 
dovedit a fi în fond o perfectă 
neînțelegere, deoarece conducerea 
gospodăriei 
U.R.C.C. Iași 
mă, arătînd că răspunsul 
este departe de a fi real.

Din nefericire, s.a produs 
cuție asemănătoare cu aceea 
jată cu baba surdă;

— Ne mai dați bascula ? 
trebat conducerea gospodăriei 
lective.

Și U.R.C.C. lași a răspuns:
— Da, da, da ! S-au înțeles I
Cine are urechi de auzit și da

toria de a rezolva situația, să audă 
și să o rezolve l

Transporturi aeriene...

de motive

s-a
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N-au Sosit ziarele ? Cu aceas
tă întrebare sint zilnic asaltați 
de numeroși cetățeni distribuitorii 
de la chioșcurile de ziare din ora
șul Timișoara. Nerăbdători, ci
titorii așteaptă uneori chiar cite- 
va ore pînă la sosirea presei cen
trale. De ce nu găsesc cititorii 
ziarele la timp? Cauzele par a fi 
greu de descoperit deși între Mi
nisterul Poștelor și Telecomuni
cațiilor și TAROM există un con
tract în care este prevăzută trans
portarea zilnică a presei de la 
București la Timișoara cu un 
avion special. Prin asigurarea a- 
cestui mijloc rapid de transport, 
timișorenilor li s-a creat posibili
tatea să citească ziarele chiar tn 
ziua apariției lor. Dar ora prevă
zută în contract nu este respectată.

Ziarele ajung la chioșcuri la 
alte ore decît cele prevăițite. Prin
tre motivele invocate de :TAROM 
de fiecare dată cînd survin întîr- 
zieri este și acela că ziarele sint 
aduse cu întirziere la aeroport. 
Departe de a recunoaște această 
situație, Ministerul Poștelor Și Te
lecomunicațiilor susține Că avioa- 

în 
at-

Re- 
că 

gă-

nele nu pleacă la orele fixate 
contract chiar cînd condițiile 
mosferice permit acest lucru, 
zultatul acestui diferend este 
cititorul timișorean, în loc să 
sească ziarele la chioșcuri la o°ele < 
11 dimineața, așteaptă uneori pină < 
la orele 17. - !

Este de dorit ca problema să fie < 
reglementată. Aceasta, in interesul J 
marelui număr de cititori, care < 
sint dornici să citească fără intîr- < 
ztere ziarele centrale și nici d-Cutn ! 
să afle disputele sterile dintre < 
două instituții care nesocotesc In < 
acest caz cererile îndreptățite ale / 
oamenilor muncii, ?
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La Casa de Cultură 
a Sindicatelor

In întîrrțpinarea celui de al II-lea !_____ _ 1 __ l: r---- An j 
din Bucu- J

[ IN TI L N IR I CU ILEGALIȘTII j 

r I.. --------- _i_: " 1- j

[Congres al partidului, Casa dej 
[Cultură a Sindicatelor din Bucu-] 
Crești a organizat un jurnal vorbit] 
[pe tema: „Pagini glorioase din] 
[trecutul de luptă al tineretului nos-] 
f tru". Cu acest prilej tov. Pavel] 
[Chirtoacă, decanul Facultății dej 
[Agronomie, a vorbit despre „Luipia] 
(U.T.C. în ilegalitate în rîndurile] 
[tineretului muncitor", prof. univ.] 
[Mihail Novicov despre „Luptai 
(U.T.C. în rîndurile studenților" și] 
[tov. Ilie Kanner, director general] 
[în Ministerul Sănătății, despre J 
[„Viața și lupta tineretului din la'll chisori și lagăre".
[ Cei peste 500 de tineri care au J 
(participat la acest jurnal vorbit au] 
(vizionat apoi filmul: „Carnetul dej 
[partid". J
f La Casa de Cultură a Sindicate-[ 
(lor. din București vor avea loc în] 
[curînd două întîlniri cu ilegaliștii : j 
[o întîlnire cu tov. Gh. Vasilichi, J 
(membru al C.C. al P.M.R., pre-j 
[ședințele Uniunii Centrale a Coope-J 
nativelor Meșteșugărești, care va] 
[vorbi despre „Aspecte din lupta] 
[ comuniștilor în ilegalitate" și ol 
(întîlnire cu tov. Sabina Eșanu care] 
[ va prezenta .Aspecte din lupta j 

■ [ femeilor muncitoare în perioada J 
(ilegalității, pentru cucerirea de] 
[drepturi și libertăți".
[ SCHIMB DE EXPERIENȚA

J
i

!

i Pentru extinderea metodelor a- ] 
[ vansate de muncă, Casa de Cultură j 
[a Sindicatelor din București și Edi- J 
(tura C.C.S., în colaborare cu C.C.] 
[ al Sindicatelor C.F.R. și Metal, j 
[organizează un schimb de exipe-J 
(riență între tov. MlrCea Mihăl- ] 
[ ceanu, strungar la Atelierele C.F.R. j 
[„Gh. Apostol" din Galați și strun-) 
(gării din Capitală, Schimbul de ] 
[ experiență va avea loc în ziua de j 
[25 noiembrie a.c. orele 16,30, în J 
(Atelierele C.F.R. „Grivița Roșie".] 
[Sînt invitați să participe la acest j 
[ schimb de experiență strungarii ] 
(din ramura C.F.R. de la Comple- l 
i x)ul „Grivița Roșie", Atelierele ] 
[ C.F.R. „Constantin David", Ate- j 
(lierele P.T.T.-Clăbucet, Atelierele j 
[ C.F.R.-Auto, iar din ramura meta-] 
[lurgiei, strungari de la uzinele] 
(„Matyas Rakosi", „Semănătoarea", j 
[„Mao Țze-dun", „23 August" 
[ „Tudor Vladimirescu".
( Schimbul de experiență se 
(încheia cu vizionarea filmului 
I cumentar „Tăierea intensivă a 

talelor".

CICLURI DE LECȚII

( Pentru înarmarea activului
[dical și de U.T.M. cu cunoștințe] 
(economice, Casa de Cultură a Șin- j 

[ dicatelor din București a organizat) 
[ mai multe cicluri de lecții. Primul ] 
[ ciclu de lecții, care a început la 20 j 
> octombrie și are loc' în fiecare joi; } 
Ila orele 18, la Casa de Cultură a] 

Sindicatelor, se intitulează „Acu- j 
tnulările socialiste". Dintre temele ] 
cuprinse în acest ciclu enumerăm : ] 
„Acumulările socialiste și căile] 

(sporirii lor", „Creșterea producti- J 
[ vității muncii, mijloc important în] 
[ sporirea acumulărilor", „Accele- ] 
(rarea vitezei de rotație a mijloa-J 
[celor circulante, mijloc important] 
[ pentru obținerea de acumulări so- ] 
(cialiste", etc.
[ Lecțiile care au loc la Casa de ] 
[Cultura a Sindicatelor sînt urmate] 
(de peste 250 oameni ai muncii din] 
[întreprinderi. și instituții și tineri] 
[utemiști, activiști ai comitetului j 
(orășenesc U.T.M. și ai comitetelor J 
[ raionale U.T.M.

1 
va j 

do-J 
me- j

i
sin- J

In campionatul categoriei A de fotbal
Actualul clasament al campionatului 

categoriei A de fotbal, cu ierarhizarea 
stabilită pînă acum, face ca 6 din cele 
13 echipe aie competiției să trăiască 
cu mai multă intensitate acest final 
de campionat. Două dintre ele (Dina
mo București și Flacăra Ploești) au 
înalta cinste de a concura la titlul de 
.campioană republicană pe anul în 
curs; cît despre celelalte patru (Loco
motiva Timișoara, Locomotiva Tg. Mu
reș, Locomotiva Constanța și Avîntul 
Reghin) luptă din răsputeri să evite 
retrogradarea în categoria B, de care 
însă nu va scăpa decît una dintre ele. 
E explicabilă, de aceea „înalta ten
siune" care caracterizează jocurile în 
care sînt angajate aceste formațiuni.

In etapa de mîine cele două echipe

întîlnire internațională de gimnastică
Sala Floreasca din Capitală găz

duiește începînd de azi întîlnirea in
ternațională de gimnastică dintre 
reprezentativele masculine și feminine 
ale R. P. Romîne și R. P. Ungare.

Echipele, alcătuite din 16 gimnaști 
și 16 gimnaste, cuprind o serie de ele
mente vațoroase. Astfel, în alcătuirea 
echipei feminine a țării noastre figu
rează Elena Leuștean (campioană 
absolută pe anul 1955). E. Vătășoiu și

întîlnirea de box Gwardia (R. P. Polonă) — 
Dinamo (R. P. R.)

Boxerii asociației „Gwardia" (R. P. 
Polonă), care au sosit în Capitală în 
cursul zilei de joi, susțin două întîl
niri prietenești în compania boxeri-lor 
noștri fruntași.

Prima reunjune, în cadrul căreia pu- 
giliștii polonezi se vor întîlni cu bo
xerii asociației Dinamo, va avea loc 
astă-seară în sala Dinamo, începînd 
de ia orele 19,30.

Lotul boxerilor polonezi este alcă
tuit în majoritatea lui din elemente 
tinere. „Mezinul" echipei, Wojciechow
ski, este în vîrstă de numai 18 ani.

După controlul cîntarului, care va

Campionatul republican de șah
In partidele întrerupte disputate ieri 

dimineață s-au înregistrat următoare
le rezultate : Drimer — R. Alexan- 
drescu */2—1/2- O partidă de luptă în 
care Alexandrescu n-a putut să-și va
lorifice pionul ce-1 avea în plus. Sei- 
meanu—Samarian 1—0. Deși pe tablă 
se aflau nebuni de culori diferite totuși 
datorită amenințărilor de mat Seimeanu 
a reușit să cîștige partida. Breazu—
G. Alexandrescu 0—1. Maestrul K- 
lexandrescu a cîștigait ușor datorită a- 
vantajului materiali și pozițional ce-1 
avea la întreruperp. R. Alexandrescu-— 
G. Alexandrescu l/2—'/z- După ce s-au 
terminat complicațiile tactice, jucătorii 
au căzut de acord asupra remizei. Sei
meanu — Halic 0—1. Primul n-a reu-

ș t
• La 17 noiembrie a avut loc la Pe

kin festivitatea de deschidere a con
cursului internațional de tir la care 
participă trăgători de frunte din 
U.R.S.S., R.P. Polonă R. Cehoslovacă, 
R.P.R., R.P. Bulgaria, R.P.D. Coreea
nă, R.P. Mongolă și R.P. Chineză.

După defilarea participanților și tra
diționalul schimb de fanioane au înce
put întreceri demonstrative la armă 
liberă cailibru redus, armă militară și 
pistol viteză. Maestrul emerit al spor
tului Boris Pereberin (U.R.S.S.) a rea
lizat la proba de armă militară de la 
300 m., poziția culcat, 192 puncte din 
200 posibile. 

în lupta pentru titlu sînt programate 
să joace pe teren propriu, cu adversari 
puternici: Dinamo București va în- 
tîlni Progresul București, iar Flacăra 
Pioești — Știința Cluj. In schimb, toa
te cele patru formații din „zona retro
gradării" joacă în deplasare, misiunea 
lor fiind din această pricină — în par
te — mai dificilă.

Programul etapei este următorul : 
București: C.C.A. — Locomotiva Con
stanța. (stadion Dinamo, ora 10,15) ; 
Dinamo — Progresul (stadionul „23 
August", ora 14,30) ; Arad : Flamura 
Roșie — Avîntul Reghin ; Ploești : 
Flacăra — Știința Cluj ; Timișoara: 
Știința — Locomotiva Tg. Mureș; 
Petroșani: Minerul — Locomotiva Ti
mișoara.

E. Mărgărit, iar la băieți A. Kerekeș, 
(campion pe anul 1955), Zoltan 
Balogh, F. Orendi, etc.

Dintre sportivii maghiari se remarcă 
în mod deosebit Margit Karandi (cam
pioană olimpică la paralele), Nagy 
Marta, Kertesz Alice, Atilla Takacs,
F. Pataki și alții.

Programul de astăzi care începe la 
orele 17.30, cuprinde probele de sări
turi și paralele (fete) și cat, sol și 
bară (băieți).

avea loc în cursul dimineții de azi, an
trenorul echipei „Gwardia" va sta
bili echipa definitivă.

Antrenorul echipei Dinamo a anun
țat următorul lot pentru cele 10 ca
tegorii : muscă — Puiu Niculae; cocoș 
— Gheorghiu Constantin; pană — 
Ilie Gheorghe; semiușoară — Eusta- 
țiu Mărgărit; ușoară — M. Trancă ; 
semimijlocie — N. Linca ; mijlocie mi
că — Ilie Dragnea ; mijlocie — Albert 
Blank; semigrea — Ghețu Velicu; 
grea — D. Ciobotaru.

Arbitrul principal al reuniunii va fi 
Delcev (R. P. Bulgaria).

șiit să salveze finalul de cal ce-1 avea 
la întrerupere fiind nevoit să cedeze 
partida. Partida Crețulescu — Reicher 
a fost amînată.

In urma acestor rezultate, în clasa
ment continuă să conducă Szabo cu 4 
puncte, urmat de Troianescu, Reicher 
și Gunsberger cu 3*/2 puncte și Cio- 
cîltea, G. Alexandrescu și GHițescu cu 
3 puncte fiecare.

Astăzi după amiază va avea loc în 
aula bibliotecii centrale universitare 
începînd de la ora 17 runda a 6-a, iar 
mîine la aceeași oră se va desfășura 
runda 7-a.

P. SEIMEANU 
maestru de șah

i r i
• Vineri dimineața s-a reîntors în 

Capitală venind de la Milano lotul 
jucătorilor romînl. de tenis de masă 
care au participat la campionatele 
internaționale ale Austriei, R. P. F. 
Iugoslaviei și Italiei. Angelica Rozea- 
nu, campioana lumii, a obținut în
semnate succese devenind campioană 
internațională a celor trei țări. La 
Milano, cu prilejul campionatelor in
ternaționale ale Italiei jucătorii noș
tri A. Rozeanu, Ella Zeller, Matei 
Gantner, Paul Pesch, Tiberiu Ha- 
rasztosi au reușit să cucerească 
toate cele 5 titluri puse în joc.

Noi filme franceze 
pe ecranele Capitalei

Arta cinematografică franceză se 
bucură în țara noastră de multă pre
țuire din partea sutelor de mii de 
iubitori ai filmului.

Pe ecranele . cinematografelor din 
Capitală și din țară au fost prezen
tate în ultimul timp numeroase pro
ducții ale studiourilor cinematogra
fice franceze.

In curînd spectatorii din țara noas
tră vor avea prilejul să vizioneze noi 
producții ale studiourilor cinemato
grafice franceze. Astfel va fi prezen
tat filmul „Roșu și negru" după cu
noscutul roman cu același nume al 
lui Stendhal.. Filmul a fost realizat 
în regia lui Claude Autant Lara, iar 
în rolurile principale a)par Danielle 
Dairieux și Gerard Philips. Alte 
filme artistice ale studiourilor fran
ceze care vor rula pe ecranele bucu- 
reștene sînt „La revedere, domnule 
Grock" și filmul „Ali-Baba și cei 40 
de hoți" cu Fernandel.

De asemenea, vor mai putea fi 
vizionate în curînd filmele documen
tare franceze „Alții sînt singuri pe 
lume" închinat luptătorului pentru 
pace francez Henri Martin, „Liber
tate", documentar despre viața și 
lupta pentru, libertate a poporului 
algerian și „Pămîntul va înflori" 

(Agerpres)

Premierea unor cadre 
didactice

Ministerul învățămîntului și Comi
tetul Central al Sindicatului Muncito
rilor din Invățămînt au acordat unui 
număr d'e 10 cadre didactice din în
treaga tară cîte un premiu special de 
categoria I-a în valoare de 2500 lei 
pentru participarea activă la răspîndi- 
rea culturii în rîndul poporului mun
citor, prin sprijinul deosebit dat mun
cii de culturalizare a maselor. Au pri
mit premiul special: Ion Păcuraru, în
vățător, director la școala de 7 ani din 
comuna Deleni, raionul Vaslui, regiu
nea lași; Irina Voichin, prof., directoa
rea școlii medii mixte de 10 ani nr. 4- 
Ploești; loan Apostol Popescu, prof, 
școala medie băieți. Gherla, regiunea 
Cluj; Ion Sucătu. prof, școala medie 
mixtă die 10 ani nr. 3, raionul „Gri- 
vița Roșie'-București; Niculae Iaco- 
bescu, învățător la școala nr. 5 fete, 
orașul Constanța ; Carol Devay, prof, 
la școala medie de 10 ani. din Gheor- 
ghieni. Regiunea Autonomă Maghiară; 
Margareta Hudiță, învățătoare școala 
de 7 ani, comuna Brănești, regiunea 
București; Gheorghe Duncescu, învă
țător, șeful secției de învățămînt a 
sfatului popular al raionului Lugoj, 
regiunea Timișoara; luliu Zaharovitz. 
învățător, școala de 7 ani, cu limba de 
predare maghiară, comuna Livada, re
giunea Baia Mare; Alexandru Bujor, 
învățător, director la școala de 7 ani 
în comuna Poduri, raionul Moinesti, 
regiunea Bacău.

In afară die aceste premii s-au mai 
atribuit în toate regiunile tării un nu
măr total de 1775 premii speciale de 
categoria Il-a (1250 lei) și categoria 
III (500 lei) unor cadre didactice care 
au depus o activitate rodnică pe tărî- 
mul lichidării neștiinței de. carte și 
răspîndirii culturii.

LOTO CENTRAL
La tragerea „Loto-Central“ din 18 

noiembrie a.c. au fost extrase din urnă 
următoarele nouă numere:

1 55 31 5 70 64 60 34 37

Premiul general pe țară este de 
1.629.623 lei.

Ziua Artileriei Sovietice

j

născut în 
ai luptei 

militare

In clișeu : Un obuzier sovietic
Astăzi 19 noiembrie, poporul so

vietic sărbătorește Ziua Artileriei, 
cinstește pe vajnicii artileriști, 
apărătorii de nădejde ai Patriei 
Sovietice. Ziua Artileriei, instituită 
în amintirea datei de 19 noiembrie 
1942, cînd salvele a mii și mii de 
tunuri și aruncătoare de mine au 
marcat începutul contraofensivei 
Armatei Sovietice la Stalingrad a 
devenit o tradițională sărbătoare a 
oamenilor sovietici. Precum se 
știe, contraofensiva de la Stalin
grad a determinat „cotitura cea 
mare" In mersul Marelui Război 
pentru Apărarea Patriei.

Artileria sovietică s-a 
anii războiului civil și 
împotriva intervenției 
străine. Ea a continuat să se dez
volte și să se întărească înregis- 
trind in anii construcției pașnice o 
uriașă creștere cantitativă și teh
nică. Industrializarea Țării Sovie
tice a creat o puternică bază pen
tru producția unei excelente teh
nici de luptă inclusiv a armamen
tului de artilerie de toate genurile 
și calibrele.

In perioada celui de al doilea 
război mondial forțele armate ale 
Uniunii Sovietice dispuneau de o

Darea de seamă publică a delegației A.R.L.U.S. 
care a vizitat Uniunea Sovietică

Joi după amiază a avut loc la 
Casa prieteniei romîno-sovietice 
A.R.L.U.S., în fața unei numeroase 
asistențe, darea de seamă pubiică a 
delegației A.R.L.U.S. care a vizitat 
Uniunea Sovietică în cadrul Lunii 
prieteniei romîno-sovietice din acest 
an.

A luat cuvîntul tov. Octav Live- 
zeanu, vicepreședinte al Consiliului 
General A.R.L.U.S., care a arătat că 
vizita delegației a fost un minunat 
prilej de a cunoaște mai îndeaproape 
mărețele realizări ale oamenilor so
vietici pe drumul construirii comunis
mului. El a arătat de asemenea că în 
cursul vizitei în U.R.S.S. membrii 
delegației A.R.L.U.S. răspunzînd inte
resului cald al oamenilor sovietici, au 
făcut cunoscute prin conferințe și 
convorbiri realizări ale poporului 
romîn în construirea socialismului.

Vorbitorul a descris impresia de 
neuitat pe care delegația noastră o 
păstrează din contactul direct cu 
marile construcții ale comunismului, 
care se ridică într-un ritm uluitor- în 
întreaga Uniune Sovietică, cu avîntul 
creator al culturii și artei sovietice.

Tov. Aurel Pop, directorul Direcției 
științe sociale din Ministerul Invăță- 
mîntului, a înfățișat aspecte din în- 
vățămîntul superior din U.R.S.S. în
săși clădirea Universității Lomonosov 

de 203 mm. în timpul tragerii.
excelentă artilerie care în privința 
tacticii de luptă, a puterii sale de 
foc, a tehnicii și organizării sale 
era superioară artileriei inamice.

Artileriștii sovietici au adus o 
prețioasă și hotărîtoare contribuție 
la terminarea cu succes a celor 
mai importante operațiuni militare 
ale Armatei Sovietice. Apărarea și 
contraofensiva de la Moscova, 
bătăii'.- de la Stalingrad, operațiu
nile din „arcul de la Kursk" și 
Insftrșii marea ofensivă împotriva 
bîrlogului fiarei hitleriste — 
Berlin, au confirmat înalta tehnică 
de luptă a artileriei sovietice, 
curajul, eroismul și devotamentul 
nemărginit al artileriștilor pentru 
Patria Sovietică.

Artileriștii sovietici învață din 
experiența Marelui Război pentru 
Apărarea Patriei, iși perfecționează 
neîncetat măestria lor de luptă, în
vață să mlnuiască tehnica de prim 
rang cu care industria țării în
zestrează Armata Sovietică.

Poporul romln trimite în această 
zi un călduros salut Armatei So
vietice și bravilor săi artileriști, 
amintindu-și cu recunoștință de 
contribuția lor la eliberarea patriei 
noastre.

prin proporțiile ei, simbolizează' pre
țuirea care se acordă în U.R.S.S. cul
turii, științei, învățămîntului.

Ocupîndu-se de activitatea ce se 
duce în Universitatea Lomonosov, ca 
și în universitățile din Leningrad și 
Tbilisi, vorbitorul a scos în relief legă
tura strînsă-a învățămîntului superior 
sovietic cu practica.

Poetul Cicerone Theodorescu, laureat 
al Premiului de Stat, a dezvoltat tema 
„Scriitorul și cartea în U.R.S.S.". 
Vorbitorul a arătat iubirea și încre
de: ea cu care poporul sovietic încon
joară pe scriitorii săi. Vorbitorul a 
subliniat bogăția de impresii și învă
țăminte pe ca-re a cules-o din contac
tul cu scriitorii sovietici, cu colecti
vele revistelor literare și editurilor. 
Scriitorii sovietici oglindesc noul ser- 
vindu-se de cele mai bune mijloace 
artistice.

Tov. Cicerone Theodorescu a subli
niat dorința manifesiată de colectivele 
revistelor sovietice de a primi spre 
publicare lucrări ale scriitorilor 
romîni, despre viața nouă de la noi, 
despre oamenii noștri, precum și 
opere ale scriitorilor noștri clasici și 
contemporani..

Expunerile membrilor- delegației 
A.R.L.U.S. au fost urmărite cu interes 
și viu aplaudate de cei prezenți.

(Ag’enpres)

Lucrările sesiunii 
științifice „Academician 

profesor dr. I. Parhon"
IAȘI. — Vineri au continuat la Iași, 

în aula Bibliotecii centrale universi
tare, lucrările sesiunii științifice „Aca
demician profesor dr. C. I. Parhon", 
care se țin cu prilejul aniversării a 50 
de ani de activitate a spitalului 
Socola.

In ședința de dimineață, acad. prof, 
dr. C. I. Parhon a ținut conferința in
titulată „Raporturile dintre psihiatrie 
și endocrinologie".

Academicieni, membri corespondenți 
ai Academiei R.P.R., profesori, medici, 
stude-nți, care au ascultat cil mult in
teres conferința, au făcut academicia
nului Parhon o călduroasă manifesta
ție de simpatie.

Tot în cursul dimineții, participants 
la sesiune au vizitat spitalul Socola. 
Cu această ocazie au luat cuvîntul 
acad. prof. I. Nițulescu, eoni. univ. dr. 
Ș. Blumenfeld, directorul spitalului și 
Ion Niculi, președintele comitetului 
executiv al sfatului popular orășenesc, 
care au prezentat personalitatea acad, 
prof. dr. C. I. Parhon ca om de știință 
și patriot.

In ședința de după amiază a 
sesiunii, au fost prezentate nouă co
municări științifice. Printre autorii 
comunicărilor sînt prof. univ. C. 
Pavelcu, prof. dr. E. Pamfil, prof, 
univ. M. Sibi, conf. dr. M. Brieze, conf. 
dr. Z. Car-am-an, conf. dr. C. Parhon 
Ștefănescu, conf. dr. Ș. Blumenfeld, 
conf. dr. O. Mailer, dr A. Derevici și 
alții.

Lucrările sesiunii continuă.
—O—

Muncitorii pioeșteni discută 
cifrei de control 

pe anul 1856
PLOEȘTI (de la corespondentul 

nostru). In clubul rafinăriei nr. 1 din 
Ploești s-au adunat zile.e trecute con
ducătorii secți-.lor, inginerii și tehni
cienii, maiștrii și numeroșii muncitori 
fruntași ai întreprinderii.

Hotărîrea de a contribui din plin la 
rea.izarea planului pe anul 1956 a fă
cut ca din rindul muncitorilor să fie 
propuse peste 80 de mășuri tehnico- 
organizatorice în sco-ptil asigurării 
unor condiții mai bune de muncă în 
anul viitor. Colectivul secției energe
tice de pildă, a propus ca timpul pla
nificat pentru revizia anuală a cazane- 
lor de aburi să fie redus cu 10 ia sută, 
prin buna organizare a muncii echipe
lor de reparații ca și prin folosirea 
metodelor noi de curățare a cazanelor. 
Aplicarea acestor măsuri va aduce sec
ției un spor de producție de 20.000 
tone aburi, ceea ce este echivalent cu 
o producție de 3.000.000 KW ore ener
gie electrică, adică, un cîștig în plus 
de 480.000 lei anual.

Numeroase propuneri au venit și din 
partea colectivelor secțiilor de cracare 
termică, secția de uleiuri, încărcare 
etc.

Informații
Joi a părăsit Capitala o delegație 

a țării noastre care va lua parte la 
lucrările sesiunii Grupului de lucru 
pentru arbitraj din cadrul Comisiei 
economice O.N.U.. pentru Europa, 
care va avea loc la Geneva între 21 
și 26 noiembrie.

Delegația este condusă de M. Pe
trescu, șeful Oficiului juridic din 
Ministerul Comerțului Exterior.

★
Zilele acestea a părăsit Capitala, în- 

dreptindu-se spre Sofia, o delegație 
guvernamentală economică romînă 
care va duce tratative în vederea în
cheierii acordului comercial și de plăți 
pe anul 1956 între R. P. Romînă și 
R. P. Bulgaria. (Agerpres)

Asigurarea securității colective în Europa 
și rezolvarea problemei germane

Cea mai însemnată chestiune în
scrisă pe ordinea de zi a confe
rinței de la Geneva a fost aceea 

a securității europene și, legată și 
subordonată acesteia, a problemei
Germaniei.

Dezbaterile asupra acestui punct de 
pe ordinea de zi au fost dominate de 
două elemente: pe de o parte, propu
nerile importante, prezentate succesiv 
de delegația sovietică, și, pe de altă 
parte, eforturile sistematice ale celor 
trei puteri occidentale de a eluda Di
rectivele șefilor guvernelor Cu privire 
la asigurarea securității în Europa. O- 
pinia publică internațională a putut să 
aprecieze de aceea pe deplin străduin
țele delegației Uniunii Sovietice de a 
se găsi o cale, echitabilă și rapidă, de 
rezolvare a acestor probleme și acțiu
nile acelora care, dimpotrivă, au cău
tat să frîneze rezolvarea problemelor 
în discuție — securitatea europeană 
și Germania.

Delegația sovietică a prezentat con
ferinței mai multe propuneri elaborate 
în spiritul Directivelor șefilor de gu
verne. Primul document a fost proiec
tul de creare a unui sistem de secu
ritate colectivă în Europa. Ideea care 
stă la baza acestei propuneri este a- 
ceea a asigurării securității tuturor 
statelor europene, indiferent de orîn- 
duirea lor socială și politică. Acest 
proiect pornește de la necesitatea înlă
turării actualei situații, generatoare de 
primejdii, cînd Europa este scindată 
în blocuri militare, opuse unul altuia. 
Este limpede că securitatea tuturor 
statelor europene nu poate presupune 
existența, menținerea și lărgirea blocu
rilor militare, ci lichidarea lor. Tradu
cerea în viață a acestui proiect ar 
permite statelor europene să-și clădea
scă securitatea lor pe baze trainice, 
reale și, implicit, ar lichida amenința
rea care o reprezintă pentru cauza pă
cii și securității refacerea militarismu
lui german.

Prevederile tratatului general eu
ropean de securitate colectivă în 
Europa, prezentat de delegația 

U.R.S.S., sînt limpezi și pe înțelesul 
tuturor. V. M, Molotov a arătat că 

traducerea lor în viață s-ar putea face 
în două etape. In prima perioadă, obli
gațiile asumate de state în baza tra
tatelor și acordurilor existente nu ar 
fi afectate de încheierea tratatului de 
securitate colectivă în Europa. Aceasta 
se referă atît Ia obligațiile statelor 
participante la N.A.T.O. și la Uniu
nea Europei occidentale cît și la sta
tele care participă la tratatul de la 
Varșovia. Odată cu trecerea la cea 
de a doua etapă, cînd obligațiile de- 
curgînd din tratatul de securitate eu_- 
ropeană ar intra deplin în vigoare, 
tratatele și acordurile existente ar tre
bui să înceteze de a mai fi în vigoa
re iar grupările militare create pe ba
za lor ar trebui lichidate.

încheierea tratatului propus de U- 
niunea Sovietică ar contribui într-o 
mare măsură la reglementarea unei 
serii întregi de probleme internaționale 
printre care și cea germană. In acest 
sens o mare importanță are cea de a 
doua propunere făcută de delegația so
vietică privind crearea unui Consiliu 
pe întreaga Germanie. Care ar fi sco
pul creării unui asemenea Consiliu ? 
Acest organ ar avea menirea să apro
pie între ele cele două state germane 
existente în momentul de față, în ve
derea pregătirii lor pentru unificarea 
ulterioară în cadrul unei Germanii u- 
nite, democratice și iubitoare de pa
ce. In propunerile delegației sovietice 
s-a prevăzut ca pe lîngă acest Con
siliu pe întreaga Germanie, format 
din reprezentanți ai parlamentelor R. 
D. Germane și R. F. Germane, să fie 
create comitete mixte compuse din re
prezentanți ai guvernelor R.D. Germa
ne și R. F. Germane pentru proble
mele legate de relațiile economice și 
culturale, cu privire la devizele germa
ne și la operațiunile financiare inter
ne din Germania, cu privire la vămi, 
poștă, telegraf, comunicații etc. Con
siliul ar urma de asemenea să proce
deze la coordonarea problemelor rela
tive la efective, armamente, deplasări 
de trupe necesare pentru asigurarea 
frontierei și teritoriilor R. D. Germa
ne și R. F. Germane.

Cu totul opusă și în contradicție cu 
Directivele șefilor de guverne a fost 
atitudinea reprezentanților puterilor 
occidentale. Care au fost, în esență, 
propunerile pe care le-au făcut cele 
trei delegații occidentale la conferin
ță ? Puterile occidentale au propus, 
nici mai mult nici mai puțin, ca sta
tele europene să abandoneze preocu
parea lor pentru asigurarea securității 
colective pînă cînd Germania unificată 
va fi inclusă în grupările militariste 
ale occidentalilor. Cu alte cuvinte, 
se trece pe planul doi organizarea 
securității colective a statelor din Eu
ropa, subordonîndu-se totodată această 
problemă celei de extindere a sferei 
de influență a N.A.T.O. prin include
rea Germaniei unificate.

Astăzi, cînd conferința de la Ge
neva a luat sfîrșit, ne putem în
treba pe bună dreptate : oare 

puterile occidentale au crezut în mod 
serios că aceste propuneri se vor bucu
ra de o primire caldă din partea po
poarelor Europei ? Noi ne îndoim. Nu 
credem să existe nici un singur popor 
în Europa, inclusiv poporul german, 
care să primească cu seninătate refa
cerea militarismului german însoțită 
de propunerea creării unui sistem de 
securitate în Europa după aceea, a- 
dică, practic vorbind, la ...calendele 
grecești. Aceste propuneri occidentale 
care, între altele fie spus, erau cunos
cute încă mai înainte, au fost criticate 
de altfel chiar de către unele cercuri 
despre care nu se poate spune nici un 
moment că ar susține pozițiile Uniu
nii Sovietice. Iată ce spunea importan
tul ziar englez „TIMES" — ale cărui 
legături cu cercurile guvernamentale nu 
mai trebuie subliniate — sub influen
ța vădită a opiniei publice. Ziariîl se 
întreba dacă este oare rezonabil să se 
pună condiții preliminare asigurării 
securității europene sub forma unifi
cării Germaniei. „Oare nu se poate — 
scria ziarul — să se încheie un tratat 
provizoriu (de securitate) care să nu 
împiedice ulterior unificarea Germa-' 

niei ?“ Această atitudine a stîrnit pro
testele cercurilor guvernante de la 
Bonn care au cerut guvernului englez 
să se desolidarizeze de „TIMES". In 
ciuda faptului că guvernul englez a 
satisfăcut această cerere, „TIMES" 
și-a reafirmat atitudinea trei zile mai 
tîrziu. In articolul „Germania și secu
ritatea", ziarul s-a pronunțat din nou 
împotriva tezei „prin unificarea Ger
maniei la lichidarea încordării în Eu
ropa" și în favoarea poziției realiste : 
de la lichidarea încordării, la unifica
rea Germaniei.

Puterile occidentale susțin că unifi
carea Germaniei ar putea avea conse
cințe favorabile asupra construirii 
securității colective în Europa. Oare 
aceasta să fie realitatea ? Toate fap
tele ne îndreptățesc să credem contra
riul. Germania a mai fost unificată și 
cu toate acestea ea a provocat două 
războaie mondiale în ultimele decenii. 
Popoarele europene nu doresc unifi
carea Germaniei în orice condiții, nu 
doresc o Germanie militarizată care 
să amenințe din nou pacea lumii. Ele 
doresc reunificarea Germaniei în ca
drul unui sistem de securitate colecti
vă în Europa care să constituie o che
zășie că noi Hitleri nu vor mai cuteza 
să ridice capul. Aceasta ar fi singura 
rezolvare realistă a problemei germa
ne, atît în interesul poporului german 
cît și al securității europene. De alt
fel, această idee își face Ioc tot mai 
mult în rîndurile cercurilor politice 
din Germania occidentală care vor să 
se renunțe la condiții prealabile în 
vederea reunificării și susțin totoda
tă teza discuțiilor între autoritățile 
celor două state germane. Iată un e- 
xemplu : „Nu poate exista un acord 
cu privire la alegeri libere în Germa
nia — a declarat Ollenhauer ziarului 
„LE MONDE" — fără un acord cu pri
vire la un sistem de securitate. Fireș
te, Uniunea Sovietică caută să se a- 
pere de un atac posibil din partea 
Germaniei unificate. Prin urmare, re
zolvarea problemei securității este o 
condiție preliminară pentru unificare". 
Un al doiiea exemplu. Potrivit agen
ției „UNITED PRESS", expertul vest- 
german în materie de politică externă, 
Herbert Wehner, a declarat că reuni
ficarea acestei țări (a Germaniei — 
N.N.) scindate nu constituie o sarcină 
exclusivă a celor patru mari puteri. El 
a cerut guvernului lui Adenauer — 
subliniază agenția — să reglementeze 
toate problemele, care nu sînt tratate 
la Geneva, prin tratative directe cu 
guvernul est-german.

Preocuparea Uniunii Sovietice de 
a se ușura rezolvarea problemei 
germane s-a vădit și dintr-o altă 

propunere. Delegația sovietică a pro
pus retragerea din Germania, în ter
men de trei luni, a trupelor străine, cu 
excepția unor contingente limitate. Dat 
fiind că nici această propunere nu a 
intrat în vederile celor trei puteri oc
cidentale, delegația sovietică a mai 
propus să se reducă cu 50 la sută 
efectivele trupelor celor patru puteri 
din Germania. Totodată, Uniunea So
vietică a mai propus ca, simultan, e- 
fectivele forțelor armate ale fiecăreia 
dintre cele patru puteri să se reducă 
cu efectivul trupelor retrase din Ger
mania. Și această propunere nu a fost 
acceptată. S-ar putea ca, printre alte 
motive, refuzul occidental să fi fost 
determinat și de considerentul că re
tragerea trupelor lor din Germania 
occidentală ar slăbi cumva baza pe 
care se sprijină guvernul de la Bonn. 
Oricum ar fi, populația Germaniei oc
cidentale a putut vedea cu tristețe că 
cele trei puteri occidentale nu se în
dură să părăsească nicidecum terito
riul pe care se află în momentul de 
față. Refuzul de a accepta această 
propunere sovietică arată limpede că 
puterile occidentale se tem, mai mult 
decît oricînd, să dea posibilitate po
porului german să-și hotărască soarta 
fără prezența trupelor de ocupație oc
cidentale.

Reprezentanții puterilor occidentale 
au susținut sus și tare că doresc uni
ficarea Germaniei. Ei au încercat pen
tru aceasta să cîștige de partea lor 
opinia publică din Germania occiden
tală. întregul aparat propagandistic 
occidental a acționat în acest sens. 
Occidentalii nu au ezitat să propună 
chiar unificarea Germaniei înaintea 
construirii securității colective în Eu
ropa, năzuind că prin aceasta vor în
șela opinia publică vest-germană. Au 
reușit oare miniștrii de externe occi
dentali în calculele lor ? Evident că 
nu. Ziarul britanic „DAILY HERALD" 
reproșează miniștrilor de externe oc
cidentali de a fi prezentat în scopuri 
de propagandă propuneri lipsite de 
realism, pentru a impresiona pe ger
mani. La rîndul său,-ziarul „NEW 
YORK TIMES" într-un editorial con
sacrat încheierii conferinței miniștrilor 
de externe, scrie: „Este oarecum neli
niștitor faptul că unele elemente oc
cidentale, printre care socialiștii ger
mani, au susținut că programul occi
dental nu poate fi negociat și este 

chiar ipocrit și au afirmat că toate ar 
fi bune dacă occidentul ar pune capăt 
reînarmării Germaniei și apartenenței 
ei la N.A.T.O".

Discuțiile care au avut loc la Ge
neva au arătat cu prisosință că secu
ritatea continentului nostru poate fi 
asigurată și în condițiile existenței a 
două state germane. Aceasta, bine în
țeles, cu condiția renunțării la reîn- 
armarea Germaniei occidentale. Tot
odată, cele mai bune condiții pentru 
reunificarea Germaniei și crearea unui 
stat german unit, pașnic și democratic 
pot fi dobîndite tocmai prin crearea 
acestui sistem european de securitate.

Faptele au arătat că Uniunea So
vietică privește în mod realist a- 
ceasta problemă. Delegația sovie

tică a ținut cont că puterilor occiden
tale le vine greu, în momentul 
de față, să se despartă de 
blocurile militare pe care le-au 
creat și a venit cu noi propuneri 
care să netezească drumul construirii 
securității în Europa. Delegația sovie
tică a propus încheierea unui tratat 
de securitate în Europa Ia care ar fi 
trebuit să participe pentru început cele 
patru mari puteri, țările membre ale 
Uniunii Europei occidentale, țările 
semnatare ale Tratatului de la Varșo
via, cele două state germane — R.F.G. 
și R.D.G. — precum și alte state care 
ar dori să participe la acest tratat. 
După aceea, delegația sovietică a pro
pus ca, în conformitate cu Directivele 
șefilor de guverne să se creeze o zonă 
de limitare și inspecție a armamente, 
lor în Europa, care să includă terito
riul R.F. Germane și R. D. Germane, 
precum și statele vecine cu Germania. 
Acordul cu privire la zona de limitare 
și inspecție a armamentelor ar urma 
să prevadă nivelurile maxime ale efec
tivelor forțelor armate ale S.U.A., 
U.R.S.S., Angliei șî Franței, folosite 
pe teritoriile statelor din această 
zonă.

Nici aceste propuneri sovietice nu 
au fost acceptate de cei trei miniștri 
occidentali. Faptul că la Geneva nu 
s-a putut ajunge la o înțelegere în 
problema securității europene și a Ger
maniei nu înseamnă că acestea au 
fost îngropate pentru totdeauna. Ideile 
cuprinse în propunerile sovietice -• 
simple, concrete și realizabile — sînt 
îmbrățișate de mase tot mai largi ale 
opiniei publice. Este neîndoios că pre
siunea acestei opinii publice va reuși 
pînă la sfîrșit să schimbe poziția a- 
doptată în momentul de față de către 

cercurile guvernante occidentale. Ne 
aducem bine aminte că nu a trecut 
prea mult timp de cînd miniștrii de 
externe ai puterilor occidentale nici 
nu doreau măcar să discute despre 
chestiunea securității colective în Eu
ropa! Așa s-a întîmplat la conferința 
de la Berlin de la începutul anului 
1954. In cei doi ani care au trecut, 
puterile occidentale au trebuit, sub 
presiunea opiniei publice internaționa
le, să-și modifice atitudinea și să se 
ocupe în propunerile lor și de această 
problemă. Este drept că ei au căutat 
să o subordoneze problemei germane 
dar faptul că ei au consimțit pînă ia 
sfîrșit să-și modifice într-o măsură 
oarecare atitudinea poate fi consem
nat ca o imimrtantă victorie a opiniei 
publice internaționale. Or, în viitor, 
factorii care au determinat,’ nu odală, 
pe reprezentanții puterilor apusene 
să-și modifice concepțiile, vor acționa 
cu și mai multă vigoare, cu și mai 
multă forță de constringere.

La rîndul ei, atitudinea puterilor oc
cidentale față de problema germană 
este pe cit de intransigentă, pe atit 
de fragilă. Populația din Germania 
occidentală, ca și întreaga opinie pu
blică internațională, vede acum lim
pede că puterile apusene nu doresc în 
fapt reunificarea Germaniei, temîn- 
du-se ca aceasta să nu urmeze o ori
entare contrară intereselor cercurilor 
guvernante de la Paris, Londra și 
Washington. Din această cauză, pro- 
îitîndu.se de prezența trupelor de o- 
cupație occidentale în Germania de 
vest, se înfăptuiesc remilitarizarea 
Germaniei occidentale și Includerea 
acesteia în pactul nord-Atlantic.

Problemele înscrise pe primul 
punct al ordinei de zi a confe
rinței de la Geneva nu au fost re

zolvate. Ele sînt însă rezolvabile. Me
toda tratativelor nu trebuie abandona
tă deoarece ea a arătat încă odată cu 
prilejul conferinței de la Geneva nu 
numai obstacolele care stau în calea 
construirii păcii, ci și posibilitățile 
care există pentru încheierea unor a- 
corduri. Acest lucru este demonstrat 
și de faptul că deși nu s-a realizat 
un acord substanțial, într-o serie în
treagă de chestiuni pozițiile celor pa
tru puteri concordă. Or, atît pentru 
înlăturarea obstacolelor cît și pentru 
folosirea tuturor posibilităților existen
te, calea cea mai bună, verificată de 
atîtea ori în practică, pentru realiza
rea unui acord este metoda tratative
lor pașnice între puterile interesate.

EUGEN PHOEBUS
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Primirea entuziastă făcută
lui N. A. Bulganin și N. S. Hrușciov la sosirea în India

După conferința de la Geneva

l.OOJ.OOO de indieni au salutat pe conducătorii sovietici
DELHI 18 (Agerpres). — TASS 

transmite: La 18 noiembrie au sosit 
în capitala Republicii India N. A. Bul
ganin, președintele Consiliului de Mi
niștri al U.R.S.S. și N. S. Hrușciov, 
membru al Prezidiului Sovietului Su
prem al U.R.S.S., invitați de guvernul 
indian.

Pe străzile orașului Delhi și pe dru
mul care duce la aeroportul Palam au 
ieșit să-i întîmpine pe N. A. Bulga
nin și N. S. Hrușciov sute de mii de 
indieni — locuitori ai orașului Delhi 
și ai orașelor și satelor din apropiere: 
țărani în arbale trase de boi (căruțe 
cu două roți — N.R.); tineri, studenți, 
elevi, bătrîni femei, copii - 
me pestriță, care dorea să 
sentimentele frățești de prietenie 
poporului indian față de popoarele 
niunii Sovietice.

Pe aeroportul Palam. se aflau 
proape 20.000 de reprezentanți ai 
ganizațiilor obștești și ai diferitelor 
pături ale populației. Aeroportul era 
pavoazat cu drapele de stat ale 
U.R.S.Ș. și India, tu panouri din pîn- 
ză roșie purtînd inscripții cu litera de 
aur în limbile rusă și hindu :

„Trăiască prietenia dintre popoarele 
Indiei și U.R.S.S. 1“

„Bine ați venit 1“
„Trăiască Nikolai Alexandrovici 1“ 
„Trăiască Nikita Serghievici 1“
La aeroport au sosit pentru a-i în- 

tîmpina pe N. A. Bulganin și N, S. 
Hrușciov: Sarva,palii Radhakrishnan, 
vicepreședinte al Republicii India; Ja
waharlal Nehru, primul ministru al 
Republicii India; membrii cabinetului: 
G.B. Pant, ministru al Afacerilor In
terne ; M.A.K. Azad, ministru al In- 
vățămîntului; R. A. Kaur, ministru al 
Sănătății; K. N. Katdju, ministru al 
Apărării; D. Ram, ministru al Comu
nicațiilor; G. Nanda, ministru pentru 
problemele de Planificarea Irigației și 
Energeticii; K. D. Malaviya, ministrul 
resurselor naturale și cercetărilor ști
ințifice și alții; M. A. Menșikov, am
basadorul extraordinar și pleniooten- 
țiar al U.R.S.S. în India; membri ai 
corpului diplomatic, miniștri ai Indiei, 
care nu fac parte din Cabinet, repre
zentanți ai partidelor politice din țară, 
ai comitetelor obștești pentru întîmpi- 
narea oaspeților sovietici înființate în 
diferite centre ale Indiei, numeroși 
reprezentanți ai presei.

Avionul pe bordul căruia au sosit 
N. A. Bulganin și N. S/Hrușciov a 
apărut pe aeroport escortat de opt a- 
vioane de vînătoare cu reacție ale for
țelor militare aeriene indiene. La ora 
14,30, era locală, avionul a aterizat 
pe aeroport. Ambasadorul U.R.S.S., 
Menșikov s-a urcat pe bordul avionu
lui.

Intîmoinați de aplauze’e celor pre- 
zenți, din avion au coborît N. A. Bul
ganin și N. S. Hrușciov. Împreună cu 
ei au sosit persoanele care îi însoțesc 
— N. A. Mihailov, ministrul Culturii 
al U.R.S.S.. generalul de armată L A. 
Serov, S. Rașidov, președintele Pre
zidiului Sovietului Suprem al R.S.S. 
Uzbece, A. A. Gromiko, prim locțiitor 
al ministrului Afacerilor Externe al 

. U.R.S.S., D. R. Rasulov, locțiitor al

o mulți- 
exprime 

ale 
U-

a-
or-

ministrului Agriculturii al U.R.S.S., 
P. N. Kumîkin, locțiitor al ministru
lui Comerțului Exterior al U.R.S.S., 
Z. Rahimbabaeva, locțiitor al mi
nistrului Culturii al R.S.S. Uzbece.

Nehru i-a salutat pe N. A. Bulganin 
și N. S. Hrușciov și persoanele care 
îi însoțesc, apoi a prezentat pe oaspeți 
vicepreședintelui Republicii India și 
membrilor Cabinetului.

Fanfara a executat imnurile de stat 
ale U.R.S.S. și Indiei. Nehru, Bulga
nin și Hrușciov au trecut apoi în re
vistă garda de onoare, alcătuită din 
unități ale armatei, flotei și aviației 
indiene.

Elevi indieni au intonat în cinstea 
oaspeților un cîntec de salut și le-au 
oferit flori, N, A. Bulganin și N. S. 
Hrușciov au salutat pe oamenii de stat 
care se aflau pe aeroport, pe membrii 
corpului diplomatic, pe reprezentanții 
organizațiilor obștești. Copiii funcțio
narilor ambasadei U.R.S.S. din India 
au oferit flori lui J. Nehru, N. A. Bul
ganin și N. S. Hrușciov.

J.. Nehru,' N. A. Bulganin și N. S. 
Hrușciov au urcat apoi la tribuna con
struită pe aeroport. J. Nehru a luat 
cuvîntul pentru a-i saluta pe oaspeți.

Cuvîntarea 
lui Jawaharlal Nehru

Excelențe, stimați oaspeți!
Slnt foarte fericit să vă salut 

momentul în care ați pășit

dv. (ară și India nu sînt departe una 
de alta. Ele sînt aproape vecine. To
tuși, în trecut legăturile dintre cele 
două țări ale noastre au fost extrem 
de limitate. Din fericire aceste legă
turi se lărgesc acum rapid în multe 
domenii și începem să ne cunoaștem 
mai bine. Pentru mine vizita pe care 
am făcut-o acum cîteva luni în Uni
unea Sovietică a fost un eveniment 
fericit și plin de bucurie. M-am bucu
rat din partea dv., din partea guver
nului și a poporului dv. de o primire 
caldă, de o atitudine prietenească, pe 
care nu le. voi uita. Această vizită a 
contribuit la . apropierea țărilor noas
tre. Și acum, vizita dv. în (ara noas
tră va întări și mai mult — sînt con
vins de acest lucru — legăturile de 
prietenie și' colaborare dintre noi. Sînt 
încredințat că vizita dv. aici va fi 
plăcută și rodnică pentru, țările noas
tre și va constitui o contribuție la 
marea cauză a păcii și colaborării în
tre țări.

Vă salut încă odată. (Aplauze furtu
noase).

in 
momentul în care ați .pășit pentru 
prima oară pe pămînt indian. Marea

de a exprima personal salutul nostru 
cordial și. cele mai bune urări mare
lui popor indian.

Pășim pe străvechiul pămtnt al In
diei cu emoție și bucurie datorită 
sentimentului profund de stimă și 
prietenie pe care poporul sovietic îl 
nutrește țață de talentatul și harnicul 
popor al Indiei — făuritorul unei 
mari culturi originale.

Eroica luptă a poporului indian iu
bitor de libertate .pentru restabilirea 
independenței patriei șale s-a bucu
rat întotdeauna de înțelegerea și sim
patia caldă a popoarelor Uniunii So
vietice. Oamenii sovietici au privit 
cu un sentiment de satisfacție și 
bucurie crearea Republicii suverane a 
Indiei.

Poporul nostru are o profundă în
credere în forțele creatoare ale po
porului indian, care are un rol din ce 
in ce mai mare In viața internațio
nală, în întărirea securității și păcii 
generale. Guvernului sovietic îi slnt 
apropiate și el înțelege eforturile 
severente ale guvernului Indiei 
tru ! asigurarea păcii și obținerea 
avînt al economiei țării sale.

Popoarele sovietic și indian 
multe sarcini comune. India și 
unea Sovietică depun mari efo 
pentru menținerea și consolidarea pă
cii, iau atitudine pentru reglementa
rea problemelor internaționale liti
gioase prin mijloace pașnice pe calea 
tratativelor, ceea ce a și adus multe 
rezultate pozitive.

Eforturile comune ale Indiei și 
U.R.S.S. de a lărgi relațiile lor de 
prietenie constituie o contribuție im
portantă la cauza micșorării încordă
rii internaționale.

Vrem să folosim vizita noastră în 
India pentru a cunoaște direct po
porul indian, obiceiurile și tradițiile 
lui, rezultatele eforturilor pe care le 
depune în vederea avîntului econo
miei și industriei naționale.

Sperăm că întilnirile noastre cu 
poporul indian, lărgirea contactului 
cu oamenii de stat ai Indiei vor da 
rezultate rodnice pentru .cauza adîn- 
cirii continue a înțelegerii reciproce 
și a prieteniei dintre țările noastre.

Ingăduiți-mi să vă exprim mulȚu- 
mirile noastre sincere pentru primi
rea caldă, cordială.

Trăiască prietenia dintre popoarele 
Indiei și Uniunii Sovietice! (Aplauze 
furtunoase)!
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apoi cuvîntul N. A. Bulga-

Cuvîntarea 
N. A. Bulganin

domnule prim-ministru!
lui

Stimate 
Dragi prieteni!

Sintem fericiți că în urma invitației 
amabile a primului ministru, Jawa
harlal Nehru, am avut prilejul de a 
veni in capitala Republicii India și

☆
Oaspeții au plecat apoi de pe aero

port în automobile deschise.
In prima mașină se aflau N. A. 

Bulganin și N. S. Hrușciov, însoțiți de 
Nehru și de D. Singh, secretarul mi
litar al președintelui Republicii India, 
N. A. Bulganin și N. S. Hrușciov au 
salutat prietenește mulțimea care um
plea străzile ce duc la aeroport și care 
forma un zid neîntrerupt de-a lungul 
întregului parcurs de 20 de kilometri 
dintre aeroport și palatul președinte
lui, unde își vor avea reședința oas
peții în timpul vizitei lor la Delhi- 
Peste tot, în drumul spre oraș și pe 
străzile capitalei, Bulganin, Hrușciov 
și Nehru au fost întîmpinați cu acla-

Uniunea Sovietică va vota
pentru admiterea tuturor celor 58 state în O.N.U.

Declarația lui V. V. Kuznețov, conducătorul delegației U. R. S. S. 
la actuala sesiune a O. N. U.

NEW YORK 18 (Agerpres).—TASS 
transmite: La 17 noiembrie, V. V. 
Kuznețov. conducătorul delegației 
U.R.S.S. la cea de a 10-a sesiune a 
Adunării Generale a O.N.U., a convo
cat o conferință de presă în. problema 
admiterii de noi msmbri în O.N.U. La 
conferința de presă, V. V. Kuznețov a 
făcut o declarație în care a spus prin
tre altele :

Adunarea Generală a O.N.U. ur
mează să examineze într-un viitor a- 
propiat o problemă extrem de impor
tantă, de mult actuală — problema 
admiterii de noi membri în Organiza
ția Națiunilor Unite.

Majoritatea delegațiilor din Aduna
re vor în modi vădiit ca problema ad
miterii de noi membrii în O.N U. să 
fie rezolvată la actuala sesiune a 
Adunării Generale. Totodată, majori
tatea covîrșitoare a delegațiilor se pro
nunță pentru ca Adunarea să, adopte 
propunerea făcută de Canada cu pri

vire la admiterea în O.N.U. a tuturor 
celor 18 state, la actuala sesiune.

Este de presupus că partrcipanții la 
conferința noastră de presă știu că 
în cadrul convorbirilor care au avut 
loc în cursul ultimelor zile la Geneva 
între V. ,M. Molotov și J. Dulles, 
precum și între V. M. Molotov și H. 
MacMillan, s-a discutat problema ad
miterii de noi membri în Organizația 
Națiunilor Unite.

In știrile apărute în presă s-a men
ționat că V. M. Molotov i-a anunțat 
pe miniștrii Afacerilor Externe ai 
S.U.A. și Marii Britanii că guvernul 
sovietic este pentru rezolvarea acestei 
probleme tergiversate încă la actuala 
sesiune a Adunării Generale a O.N.U. 
Pornind de la aceasta, guvernul so
vietic sprijină pe deplin și în întregi
me propunerea Canadei cu privire la 
admiterea în O.N.U. a tuturor celor 18 
state susmenționate, fără nici o ex
cepție.

Totodată, V. M. Molotov și-a ex
primat speranța că Statele Unite a'e 
Americiii și Marea Britanie vo-r spri
jini de asemenea propunerea mai sus 
arătată a Canadei.

In legătură cu aceasta trebuie men
ționat că și în trecut s-au ivit difi
cultăți în rezolvarea problemei admi
terii de noi membri datorită faptului 
că S.U.A. încâlcind în mod vădit pre
vederile Cariei, au dus o politică 
discriminare față de unele state 
de favoritism fată de altele.

Apoi V. V. Kuznețov a răspuns 
întrebările corespondenților.

Răsipunzînd la întrebarea corespon
dentului agenției ..Information News 
Service", V. V. Kuznețov a subliniat 
că delegația sovietică declară catego
ric că nu va fi die acord să amîne e- 
xaminarea problemei R. P. Mongole 
și va admite numai să se examineze 
problema admiterii tuturor celor 18 
state.
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„LIBERTĂȚILE" DIN S.U.A.
WASHINGTON. — Agerpres: Co

misia senatului american pentru drep
turile constituționale a ascultat depo
ziția dr. Geoffrey Chew, profesor de 
fizică la universitatea din Illinois. In 
calitate de reprezentat al Federației 
oamenilor de știință americani, dr. 
Chew a cerut Congresului Statelor 
Unite să voteze o lege prin care de
partamentul de stat să nu mai aibă 
dreptul de a refuza eliberarea unui 
pașaport cetățenilor americani care 
doresc să plece în străinătate, de:ît 
pentru motive de securitate națională 
bine stabilite.

După cum se știe, departamentul de 
stat, continuă să refuze eliberarea 
unui pașaport la diferite persoane nu
mai pentru ideile lor progresiste. Prin
tre acestea se află cunoscutul cîntă- 
reț Paul Robeson și pictorul Rock
well Kent. In legătură cu aceasta, cu
noscutul artist de cinematograf 
Charlie Chaplin, într-un mesaj adre
sat cu prilejul deschiderii ia New 
York a unei expoziții a operelor lui 
Kent declară : „Dreptul natural al fie
cărui om liber de a călători este în
călcat tot mai mult prin reținerea lip
sită de scrupule a pașapoartelor. 
Această situație este alarmantă. Căci 
fiecare american din ziua de astăzj 
este legat de un lanț de care temnice
rul poate să-l tragă ori de cîte ori 
este în dezacord cu politicienii care se 
află la putere".

„Asemenea artiști cu renume inter-

național ca Paul Robeson și Rock
well Kent, a căror artă constituie o 
cinste pentru Statele Unite și care ari 
contribuit la înțelegerea între Ameri
ca și Europa, sînt înlănțuit! de a- 
ecastă nolitică primejdioasă", — de
clară Charlie Chaplin în mesajul său.

emisiuni. EI a adăugat că B.B.C. folo
sește drept crainică pentru limba 
rusă aceeași persoană care a fost 
crainică la posturile de radio germane 
pe timpul lui Gobbeis.

R. P. ALBANIA REDUCE DURATA 
STAGIULUI MILITAR

TIRANA — A T.A.: In urma redu
cerii efectivelor forțelor armate ale 
Republicii Populare Albania, Consiliul 
de Miniștri al R.P. Albania a supus 
Prezidiului Adunării Populare a R.P. 
Albania un proiect privind reducerea 
termenului serviciului militar.

EMISIUNI RADIOFONICE 
PROVOCATOARE

LONDRA. — TASS transmite : 
Luînd cuvîntul la 16 noiembrie, în 
cadrul unui miting care a avut loc 
Ia Boolidge (Londra), ziaristul Edgar 
Young a declarat că emisiunile socie
tății britanice de radiodifuziune — 
B.B.C. — în limba rusă și în alte 
limbi străine au adeseori un caracter 
provocator. De pildă, ele înfățișează 
cu totul nejust condițiile de viață din 
țările pentru care se transmit aceste 
emisiuni. Popoarele din aceste țări 
sînt instigate fățiș la sabotaj și 
„rezistență" față d« guvernele lor.

După cum a arătat în continuare 
Young, guvernul englez refuză cate
goric să facă cunoscut membrilor par
lamentului textul englez al acestor

POPORUL NIGERIEI NEMULȚUMIT 
DE SUBORDONAREA SA POLITICA 

FAȚA DE ANGLIA

LONDRA. — TASS transmite: 
Luînd cuvîntul în cadrul unei confe
rințe de presă la Londra, dr. Nnamdy 
Azikyue, premierul provinciei de Est 
a Nigeriei a declarat că poporul 
Nigeriei nu este satisfăcut de actualul 
statut politic al țării sale. ,,Nigeria, a 
spus el, nu trebuie să fie subordonată 
din punct de vedere politic Angliei. 
Poporul Nigeriei nu mai vrea să fie 
un popor colonial. El depune eforturi 
pentru a crea o atmosferă de bună
voință între oamenii de culoare 
albi, însă 
și vor să 
dependent 
lui".

Azikyue 
în timpul 
examinat cu industriașii englezi pro
punerea în vederea acordării unui aju
tor pentru dezvoltarea industrială a 
Nigeriei. Arătînd că răspunsurile in
dustriașilor englezi n-au fost întot
deauna satisfăcătoare, Azikyue a sub
liniat că dacă aceștia nu vor să acorde 
ajutor Nigeriei, ea îl va obține din 
partea altor țări. In acest scop, a 
adăugat el, ministrul industriei Nige
riei a plecat în India și Japonia.

Și 
nigerienii vor să fie liberi 
aibă un statut național in- 
în cadrul Commonwealthu-

a declarat de asemenea că 
vizitei sale în Anglia el a

saluturi călduroase, 
prieteniei indiano- 
obiceiului indian, 

oaspeților ghirlande

mați! entuziaste, 
lozinci în cinstea 
sovietice. Potrivit 
mulțimea arunca 
de flori. Tot traseul era pavoazat cu 
drapele de stat ale Uniunii Sovietice 
și Indiei, cu lozinci scrise în două 
limbi — rusă și hindu : „Bine ați 
venit !“, „Salut lui Bulganin și Hruș
ciov !“, „Trăiască luptătorii pentru 
pace — Bulganin și Nehru !“, „Rușii 
și indienii sînt frați 1“

Această din urmă lozincă exprimă 
deosebit de limpede spiritul de prie
tenie, de frăție, al întîlnirii de la 
Delhi, pătrunsă de năzuința fierbinte 
spre pace și prietenie între popoare.

După cum transmite pos'ul de radio 
Delhi, la primirea lui Bulganin și 
Hrușciov au participat aproximativ 
milion de cetățeni din Delhi șî din 
giunile din apropierea capitalei 
diene.

un 
re- 
in-

Soectaeol 
de artă populară 

în cinstea oaspeților
DELHI 18 (Ager.pres). — TASS 

transmite : In seara zilei de 18 no
iembrie. N. A. Bulganin, N. S. Flruș- 
ciov, și persoanele care îi însoțesc, 
au asistat la un spectacol de cîntece 
și dansuri populare indiene, organizat 
în cinstea lor în grădina palatului 
președintelui Republicii India!

In încheierea spectacolului colec
tivul asociației de coruri din Delhi a 
executat imnul Uniunii Sovietice ,in 
limba rusă, precum și imnul național 
indian „Dana Gana Mana". După 
spectacol artiștii au fost prezentați 
lui N. A. Bulganin și N. S. Hruș
ciov, care le-au mulțumit pentru in
teresantul soectacol și s-au fotogra
fiat împreună cu ei.

N. A. Bulganin 
și N. S. Hrușciov 

au avut o întrevedere 
cu Nehru

DELHI 18 (Agerpres). — 
transmite: La 18 noiembrie 
Bulganin și N. S. Hrușciov 
o vizită primului ministru al 
cii India, Jawaharlal Nehru.

La convorbire au asistat: 
tea sovietică M. A. Menșikov, amba
sadorul U.R.S.S. în India, din partea 
Indiei d-na Indira Gandhi. K. P. S. 
Menon, ambasadorul Republicii India 
în U.R.S.S., si R. A. Ben. șeful Proto
colului din Ministerul Afacerilor Ex
terne al Indiei.

- TASS 
N. A. 

au făcut 
Republi-

din par

—O—

o La 17 noiembrie, secretarul De
partamentului de stat al S.U.A., John 
Foster Dulles, a avut o întrevedere cu 
președintele Eisenhower. Obiectul în
trevederii l-a constituit, conferința mi
niștrilor de Afaceri Externe ai celor 
patru put Ti. (Agerpres)

o La 16 noiembrie a avut loc la ci
nematograful „Uraniu? din Budapesta 
deschidt™ festivalului filmului roma
nesc. (M.T.I.)

® Lui Lev Oborin — cunoscut pia
nist, profesor la conservatorul „Ceai, 
kovski" din Moscova, i s-a acordai 
titlul d° o-onre d» a-tist al poporului 
din R.S.F.S.R, (TASS)

® Din comunicatul Ministerului de 
Justiție al Turciei, reiese că în alege
rile municipale alegătorii au manifes
tat dezinteres. Dinf3.873.Ș87 alegători 
înscriși, s-au prezentai în fața, urne
lor doar 1.461.219, adică 37,7 ta sută. 
(United Press).

’© Ultimul număr al revistei demo
cratice franceze „Regards" a fost con
fiscat din ordinul guvernului, pentru 
că a publicat, ci/ticole în favoarea în
cetării focului în Africa de Nord și a 
întoarcerii trupelor franceze în pa
trie. (Agerpres)

© Anul acesta suprafața pămtntu- 
rilor irigate din China s-a mărit cu 
un milion de hectare. (China Nouă)

© Partidul Comunist c.l Marii Bri
tanii a publicat broșura lui Samuel 
Henderson, activist de seamă al parti
dului intitulată „Este timpul de a se 
spori salariile'', în care se arată că în 
prezent aproape 7.000.000 de membri ai 
sindicatelor din Anglia revendică ma
jorarea salariilor, peste 4.000.000 cer 
reducerea duratei săptămînii de lucru, 
iar peste 3.000.000 luptă pentru pre
lungirea concediilor plătite. (TASS)

—O—
Adunarea Națională franceză 
a respins din nou sistemul 

electoral antidemocratic
PARIS 18 (Agerpres). — TASS 

transmite : La 17 noiembrie în Adu
narea Națională au continuat dezba
terile pe marginea proiectului de lege 
cu privire la alegerile înainte de ter
men și a sistemului electoral. In șe
dința de dimineață s-a hotărit, cu o 
majoritate neînsemnată de voturi, să 
se adopte drept bază pentru discuțiile 
ulterioare proiectul de lege aprobat de 
Consiliul Republicii, cu privire la re
introducerea sistemului electoral ma
joritar de vot în două ture de scrutin, 
pe mici circumscripții, sistem aplicat 
înainte de război.

In ședința de seară a Adunării Na
ționale, raportul de forțe s-a schim
bat însă în defavoarea adepților aces
tui sistem antidemocrat. Cu 339 de 
voturi contra 270 Adunarea Națională 
a aprobat propunerea Comisiei Adu
nării pentru sufragiul universal de a 
se amina discutarea acestui sistem 
pînă cînd guvernul va prezenta spre 
examinare parlamentului proiectul 
de împărțire a Franței în noi circum
scripții electorale. Adoptarea acestei 
propuneri înseamnă nu numai respin
gerea proiectului inițial al guvernului 
cu privire la ținerea alegerilor înainte 
de termen, la 18 decembrie, ci și amî- 
nareâ automată a dezbaterilor asupra 
sistemului electoral.

După părerea unor observatori par
lamentari, poziția adoptată de Adu
narea Națională crează dificultăți 

| serioase guvernului Edgar Faure.

„New York Times" : „Statele Unite au pierdut partida...'1
NEW YORK 18 (Agerpres). — 

TASS transmite: Pe fondul declara
țiilor pesimiste ale presei americane 
care califică rezultatele conferinței de 
la Geneva a miniștrilor Afacerilor Ex
terne ai celor patru puteri drept un 
„eșec" pentru care învinuiesc Uniunea 
Sovietică, rețin atenția articolele pu
blicate de o serie de ziare și observa
tori care apreciază rezultatele confe
rinței în lumina posibilităților _ de 
dezvoltare a colaborării și de slăbire a 
încordării internaționale.

Scriind într-un articol de fond că 
conferința a avut „rezultate de ni
mic", ziarul „New York Herald Tri
bune" arată totuși că „trebuie avute 
în vedere perspectivele". „Nu există 
nici un temei să se presupună, scrie 
ziarul, că adevărata realizare obți
nută la conferința anterioară (a șefi-

LONDRA 18 (Agerpres). — TASS 
transmite : Comentînd încheierea lu
crărilor conferinței de la Geneva a mi
niștrilor Afacerilor Externe ai celor 
patru puteri, ziarele burgheze engleze 
acordă atenție în primul rînd proble
mei germane, rupînd-o în mod artifi
cial de problema asigurării securității 
în Europa. In articolele multor co
mentatori englezi străbate însă neli
niștea în legătură cu 
deosebire de cercurile 
cident, opinia publică 
dentale și, în special, 
nu va putea trece cu 
mai poziția adoptată la conferința de 
la Geneva de delegațiile S.U A., An-

faotul că, sore 
oficiale din Oc- 
din țările occi- 
din Germania, 
vederea că toc-

lor guvernelor celor patru puteri — 
N.R.) s-ar fi modificat".

Ziarul critică poziția adoptată de 
puterile occidentale la primul punct de 
pe ordinea de zi a conferinței. Ară
tînd că „Occidentul nu poate repeta 
la infinit că rușii poartă răspunderea 
pentru blocarea unității Germaniei", 
„New York Herald Tribune” face apel 
la elaborarea unor „noi propuneri 
creatoare. în problema germană".

După cum arată corespondentul de 
la Washington al ziarului „New York 
Times", Reston, în cercurile oficiale de 
la Washington se exprimă în mod , 
particular nărerea că evenimentele 1 
evoluează în sens invers față de poli
tica guvernului față de Germania.

„Pentru prima oară de multe luni, 
scrie Reston, în cercurile ambasadelor 
aliaților Washingtonului se spune că

Comentariile presei engleze.
gliei și Franței a fost cea care a îm
piedicat adoptarea unor hotărîrj care 
să deschidă calea spre reunilicarea 
Germaniei.

După ce subliniază că „planul pac
tului de securitate europeană, propus 
de puterile occidentale, care ar fi ur
inat să fie încheiat după aderarea Ger
maniei unificate la N.A.T.O., era des
tul de abstract", ziarul „Times” 
recunoaște de fapt că prezentînd 
acest plan, puterile occidentale au fost 
călăuzite de considerente propagan
distice, el fiind propus „și în scopul 
de a convinge poporul din cele două1 
părți ale Germaniei că... luptă pentru 
unificarea sa".

Statele Unite au pierdut partida care 
consta în înarmarea 
Ge, maniei în cadrul
Atlantice".

După cum relatează 
agenției United Press, 
plomații de la Washington 
presupunerea că deși la Geneva

și unificarea 
alianței nord-

corespondentul 
Gonzales, di- 

exprimă 
i n-a- 

fost realizat u'-i acord, în problema 
dezarmării se poate obține ulterior un 
oarecare orogres în Organizația Na
țiunilor Unite.

Revista liberală „Nation" a publicat 
în ultimul ei număr un articol scris de 
„un corespondent diplomatic european 
cu experiență", care califică conferin
ța drept „cea mai activă din toate 
conferințele cețor patru mari care au 
avut loc pînă în prezent", întrucît ea 
a arătat că există posibilitatea conti
nuării tratativelor,

Ziarul își exprimă temerea că ger
manii din Germania occidentală, deza
măgiți de rezultatele conferinței de la 
Geneva, „vor spune că politica lui 
Adenauer nu s-a justificat și că sin
gura cale spre unificare constă în 
tratative" cu Uniunea Sovietică și cu 
guvernul R. D. Germane.

Corespondentul ziarului „News 
Chronicle", William Forrest," scrie: 
„Un lucru coate fi spus cu certitudine: 
Cei 50.000.000 de locuitori ai Germa
niei occidentale, care pînă în prezent 
sperau că puterile occidentale vor asi
gura reunificarea, își vor pune acum 
speranțele în altcineva".

„Aurore" (Paris) : Ușa rămîne deschisă pentru noi tratative
PARIS 18 (Agerpres). — TASS 

transmite: In comentariile lor pe
marginea rezultatelor conferinței de 
ia Geneva a miniștrilor Afacerilor 
Externe ai celor patru puteri, majori
tatea ziarelor franceze de dpeapta 
strigă despre „lipsa de rezultat a tra
tativelor". Urmînd tactica propagan
distică lansată de adepții „războiului 
rece" încă înainte de deschiderea con
ferinței, aceste ziare încearcă să a- 
runce asupra delegației U.R.S.S. răs
punderea pentru nerealizarea unui a- 
cord în problemele ce s-au discutat. 
Dar, observatorii ziarului „Figaro" și 
altor ziare burgheze nu ascund fap
tul că vorbind despre „acorduri", ei

nu înțeleg decît acceptarea fără obiec- 
țiuni a cererilor puterilor occidentale, 
și nu rezultatul încercărilor de a găsi 
hotărîri cu adevărat de comun acord, 
care să corespundă intereselor păcii și 
securității în lumea întreagă.

După ce subliniază că miniștrii Afa
cerilor Externe nu au ajuns la un a- 
cord, ziarul „Aurore" arată totuși că 
după conferința de la Geneva „ușa ră
mîne deschisă" pentru noi tratat’ve.

Observatorul ziarului „Combat" a- 
firmă că „problemele care au fost dis
cutate de-a lungul a 16 ședințe, nu 
sînt încă mature pentru a fi rezol
vate". Dar, după spusele ziarului, 
„faptul că încercările de a obține un

acord continuă, faptul că principiul 
folosirii forței a fost respins în unani
mitate, constituie prin sine însuși un 
clement favorabil".

Ziarul „Liberation” arată la rîndul 
său că „conferința celor patru miniștri 
ai Afacerilor Externe a confirmat ne
cesitatea tratativelor". ,.Ea a confir
mat dorința lor de a continua aceste 
tratative. Precizînd punctele de vedere 
ale celor două părți, ea a lăsat nea
tinse șansele și a adus lămuriri situa
ției". Ziarul subliniază că în 
acestej, conferințe a suferit un 
politica ,.de pe poziții de forță" 
povăduită de anumițî diplomați 
denlali.

Cercuri politice vest-germane socot că „sînt necesare negocieri directe 
cu Germania răsăriteană"

Press, „Carlo Schmidt a declarat fă
țiș că pariidele guvernamentale de la 
Bonn trebuie să-și revizuiască politica 
în lumina rezultatelor conferinței de 
la Geneva, pentru a realiza un pro
gres pe calea reunificării Germaniei. 
In vederea restabilirii unității Ger
maniei, a declarat Schmidt, ar trebui 
revizuite chiar acordurile de la Paris 
care leagă Republica Federală de sis
temul militar occidental".

După cum relevă cil îngrijorare U- 
nited Press, declarația lui Carlo 
Schmidt — reprezentant al unui par
tid care ocupă locul al doilea în Ger
mania occidentală în ce privește nu
mărul membrilor săi -r oglindește am
ploarea curentului de opinie din Repu
blica Federală care consideră că po
litica occidentală față de Germania îm
piedică reunificarea țării.

Ziarul vest-german „Berliner Wirt- 
schaftsblatt" se întreabă dacă Republi
ca Federală nu ar trebui să pășească

GENEVA 18 (Agerpres) — Nume
roși politicieni . vest-germani influenți 
critică deschis poziția adoptată la Ge
neva de S.U.A., Anglia și Franța în 
problema germană.

Acești oameni politici consideră de 
asemenea că refuzul guvernului fede
ral și al puterilor occidentale de a pre
găti reunificarea pe calea unei apro
pieri între cele două state germane 
este de natură „să închidă calea spre 
restabilirea unității Germaniei", după 
cum se exprimă ziarul „Berliner Wirt- 
schaftsblatt".

Exprimînd părerea unor importante 
cercuri politice vest-germane, purtăto
rul de cuvînt pentru Afacerile Externe 
al partidului social-democrat, Carlo 
Schmidt, a declarat joi în cadrul unei 
emisiuni radiodifuzate că „în prezent 
sînt necesare negocieri directe cu Ger
mania răsăriteană pentru a se pro
mova reunificarea Germaniei".

După cum anunță agenția United

cadrul 
eșec 
pro- 

occi-

imediat, chiar fără consimțămîntu.l 
Occidentului, pe drumul unor nego
cieri direct cu Germania răsăriteană.

Referindu-se la starea de soirit din 
Germania occidentală, săptămîrialul 
englez „Economist" constată cu amă
răciune că „nicăieri propunerile sovie
tice nu au avut mai mult succes ca 
în Germania occidentală". Ziarul sub
liniază că finind seama de nețnulțu- 
mirile provocate în Germania oetidem 
tală de poziția occidentală la Geneva, 
consecințele conferinței 
foarti

In 
care 
lor", 
des 
subliniază că puterile occidentale 
tem ca opinia publică și politică vest- 
germană „să nu-și întoarcă în prezpnt 
privirile exclusiv spre Răsărit". („Tri
bune des Nations").

„ar putea ff 
:e proaste pentru Occident".

fata acestei „adinei decepții ' pe 
Occidentul a prcvocat-o germani- 
după cum se exprimă „Tribune 

Nations", numeroși comentatori 
se

SuGcesul pavilionului romînesc la Expoziția industriei indiene de la Delhi
DELHI 18 (Agerpres). — Pavilionul 

Republicii Populare Romîne de la Ex
poziția industriei indiene de la Delhi 
s-a bucurat de un mare succes fiind 
vizitat încă din primele zile de mii 
de vizitatori. Primul ministru al In
diei, Nehru, și numeroase personali
tăți oficiale au vizitat pavilionul ro
mînesc interesîndu-se îndeaproape de 
produsele expuse.

Ziarele de mare tiraj din India, 
ca și revistele de specialitate, publi
că numeroase comentarii și informații 
în legătură cu pavilionul R. P. Ro
mîne, subliniind interesul pe care l-au 
suscitat în rîndurile cercurilor comer
ciale indiene și străine în special pro
dusele industriei noastre petrolifere și 
ale industriei de utilaj petrolifer.

Marele cotidian indian „Hindustan 
Standard" scrie : „Participarea Ro- 
mîniei la Expoziția industriei indiene 
este strălucită. Sonda pentru exploa
tarea petrolului, instalată în incinta 
pavilionului Rdmîniei. domină întrea-

ga expoziție... In pavilionul romînesc 
sînt expuse o mare varietate de pro
duse petrolifere care dovedesc nivelul 
și amploarea pe care a luat-o indus
tria rafinăriei petrolului din Romînia".

Cotidianul „Statesman" care apare 
simultan la Delhi și la Calcutta, pu
blică un articol intitulat: „Exponate 
atrăgătoare din Romînia" în care 
scrie printre altele: „Marea varietate 
a produselor expuse la acest pavilion 
dovedește uriașa dezvoltare a diferite
lor ramuri industriale ale Romîniei. 
In decursul anilor de după eliberare, 
industria de utilaj petrolifer din Ro
mînia s-a dezvoltat cu succes, îneît 
această țară produce astăzi utilaj pen
tru prospectarea, explorarea și forarea 
terenurilor petrolifere, suficient nu 
numai pentru acoperirea propriilor 
sale nevoi ci și pentru export".

„The Eastern Economisit" scrie : 
„Exponatele de la pavilionul romî
nesc sînt o dovadă a nivelului indus
triei petrolifere a acestei țări. Mapheta

unei rafinării de petrol și marele nu
măr de produse petrolifere stîrnesc 
admirația tuturor față de spiritul 
practic al acestei mici țări europene".

Alte ziare, ca „Bombay Market", 
subliniind marea atenție de care se 
bucură pavilionul R.P.R., din . partea 
publicului vizitator din toate colțurile 
lumii afirmă, că datorită calității lor 
superioare, produsele romînești „își 
croiesc drum spre noi și noi piețe".

V. M. Molotov a părăsit Berlinul
IBERLIN 18 (Agerpres). — TASS 

transmite: La 18 noiembrie, a pără
sit Berlinul placînd spre Moscova, de
legația sovietică la conferința de la 
Geneva a mmiștrilcir Afacerilor Ex
terne ai celor patru puteri, în frunte 
cu V. M. Molotov, prim-vicppreședin- 
te al Consiliului de Miniștri al 
U.R.S.S. și ministru al Afacerilor Ex
terne al U.R.S.S.

Pe aeroportul Schonefeld din Ber
lin, pavoazat cu drapelele de statale 
U.R.S.S. și R.D. Germane, delegația 
a fost condusă de: O. Grotewohl, 
primul ministru al R.D. German», W- 
Ulbricht, prim seore'ar al C.C. al 
P.S.U.G. și vicepreședinte al Consi
liului de Miniștri al R.D. Germane, 
precum și de numeroase alte perso
nalități conducătoare din RD. Ger
mană.

Pe aerodrom V. M. Molotov a 
cut următoarea declarație:

Tovarășe prim ministru,
Dragi tovarăși, prieteni,
Părăsind Berlinul, capitala

Germane, în numele delegației sovie
tice doresc să exprim tovarășului 
prim ministru și guvernului repu
blicii, recunoștința sinceră pentru pri
mirea și ospitalitatea cordială.

Prietenia tot mai strînsă dintre 
popoarelor sovietic și german consti
tuie uri factor important pentru întă
rirea păcii și securității în Europa.

Ingăduiți-mi să urez încă odată 
oamenilor muncii din R.D. Germană, 
muncitorilor, țăranilor, intelectualilor

fă-

R.D.

și tuturoj acelora cărora le sînt scum
pe pacea și securitatea în Europa, 
succese în construcția, vieții noi, în 
îndeplinirea sarcinilor naționale care 
Ie stau în față.

Trăiască prietenia dintre popoarele 
sovietic și german 1

A luat apoi cuvîntul primul minis
tru al R. D. Germane, Otto Grotewohl, 
care a spus printre altele : Propuneri
le făcute de delegația sovietică la Ge
neva cu privire la crearea unui sis
tem european de securitate sînt în de
plină concordanță cu interesele vitale 
ale poporului german și ale tuturor 
celorlalte popoare europene. Sîntem în 
totul de acord și cu propunerea tova
rășului Molotov de a asculta părerea 
germanilor înșiși asupra problemelor 
lor vitale. Reunificarea Germaniei este 
în primul rînd și în orice împrejurări 
o chestiune a poporului german în
suși.

De aceea, noi rămînem, ca și pînă 
acum, la propunerea noastră cu pri
vire Ia crearea unui consiliu pe în
treaga Germanie, deoarece vedem în 
aceasta un instrument și o posibilitate 
pentru apropierea treptată a germani
lor și pentru a crea pe calea înțelege
rii reciproce, premizele în vederea reu- 
nificării Germaniei iubitoare de pace 
și democrate. , ,

I,

SPECTACOLE
TEATRE : Teatrul de Operă și Balet 

al R.P.R. 19,30: Ftntîna din Baccisarai; 
Național „I. L. Caragtale" (sala Stu
dio) 15: Liceenii, 19,30: Gaițele; Națio
nal „I. L. Caragiale" (sala C.C.S.L 
19,30: Trei surori; Municipal 19,30: Pă
durea; Armatei (sala Magheru) 15: In
vazia, 19,30: Miașenca (A); Armatei 
(sala 13 Septembrie) 19,30: Nunta lui 
Figaro; Muncitoresc C.F.IR.-(GiuIești) 
19,30: Tania; Tineretului 19,30: Ani de 
pribegie; Opereta 19,30: Casa cu trei 
fete; Ansamblul de Estradă (Cal. Vic
toriei 174 ) 20: Călătorie pe note; Cir
cul de Stat 17 și 20,30: Arena curajului.

CINEMATOGRAFE : Patria, Bucu
rești, Gh. Doja: Maclovia; Magheru, 
Central, Libertății: Muzică și dragos
te; Republica, 1. C. Frimu: Pentru 14 
vieți; Ftlimon Sîrbu, înfrățirea între 
popoare, Al. Sahia: Bancnota de 
1.000.000 lire sterline; Maxim Gorki, T. 
Vladimirescu: Poveste despre uriașul
pădurii; Elena Pavel, 8 Martie: Nester- 
ka cel isteț; Lumina: Fanfan la Tuli- 
pe; Victoria: Melodia pierdută; Tim
puri Noi: 200 de ani de la înființarea 
Universității din Moscova, Panta pri
mejdioasă, Nuielușa de alun; Vasile 
Roaită: Nunta; Tineretului, Munca: 
Tăunul; Al. Popov, Donca Simo: In
tr-o primăvară la Budapesta; Cultural; 
Liliacul; Unirea: Soldatul Ivan Brov
kin; C. David: Căi albastre; Flacăra: 
Arlberg-Express și București oraș în
florit; Car păți, Popular: Zvăpăiata; Ar
ta: Bun venit d-le Marshall; Miorița: 
Spre țărmuri no!;.2,7 August:' Romeo și 
Julietta; 1 Mai: Fantomele părăsesc 
piscurile: Volga: In zori de zi; Aurel 
Vlaicu, 8 Mai: Nu departe de Varșovia; 
.V, Bălcescu: Prințesa Mary; Rahova: 
Frumusețea diavolului; Gh. Coșbuc: 
Căderea emiratului.

Timpul probabil
(Buletinul Institutului 
Meteorologic Central) 

București pentru următoarele trei

•k
MOSCOVA 18 (Agerpres?. — TASS 

transmite: La 18 noiembrie V. M. 
Molotov s-a înapoiat la Moscova. O- 
dată cu V. M. Molotov au sosit V. 
D. Sokolovski, mareșal al Uniunii So
vietice și consilierii delegației sovieti
ce la conferința die la Geneva.

In 
zile: La început vreme friguroasă cu 
ninsoare temporară, vînt tare și cu 
temperatură în scădere, apoi vremea se 
ameliorează trecător. Noaptea tempera
tura va coborî pînă la minus 5 grade.

In țară pentru următoarele trei zile 
Vremea se menține friguroasă cu cer 
schimbător în nordul țării, și mai mult 
acoperit în rest, unde vor cădea preci- 
pitațiuni în formă de ploaie, lapoviță 
și ninsoare. Local în sud-est, în regiu
nea de munte, ninsoarea va fi purta
tă de vînt. Vîntul va sufla la început 
din est-nord-est, excepttnd Ardealul^ 
unde vîntul va bate moderat, din est<
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